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شايد در تصور همگان » شهر » تنها يک کالبد فيزيکي شامل خيابان ها، ساختمان 
ها، پارک ها، پل ها و غيره باشد، اما اين نگرش اشتباه است، چراکه شهر يک موجود 
زنده و پوياست که به چيزی فراتر از سنگ و بلوک و آسفالت نياز دارد، شهر به سان 
ساير موجودات زنده دارای روح است، روحی که می تواند شاکله خود را از » فرهنگ 

» گرفته باشد.
غيردولتی  و  عمومی  نهاد  يک  کشورمان،  در  ها  شهرداری  اول،  خط  گزارش  به 
محسوب می شوند و ماده ۵۵ قانون شهرداری ها، به خوبی وظايف و مسئوليت اين 
نهاد را در حوزه خدمات شهری مشخص کرده است، وظايف متعدد و گسترده ای که 

گاها در فراموش خانه برخی شهرداری ها خاک می خورد.
پياده  اغلب شهرداری ها وظايفی چون زير سازی، جدول گذاری و آسفالت معابر؛ 
بهداشتی  دفع  و  آوری  و فضای عمومی؛ جمع  پارک  نگهداری  و  احداث  روسازی، 
زباله، نظافت معابر و اماکن شهری، صدور پروانه ساختمان، تشکيل کميسيون ماده 
صد و برخورد قانونی با تخلفات ساختمانی، جلوگيری از سد معبر، ارائه خدمات ايمنی 
و آتش نشانی، ادارۀ امور تاکسيرانی و البته گورستان، نامگذاری معابر و نصب پلاک 
و انواع تابلوها و غيره را هرگز فراموش نمی کنند و آن را کار روتين و ذاتی خود می 
پندارند؛ با اين حال، ممکن است باتوجه به وسعت و جمعيت، به ارايه خدمات ديگری 
چون اتوبوسرانی، احداث کشتارگاه، بازار روز، کارخانه آسفالت، سيل گير و ايجاد شبکه 
جمع آوری آب های سطحی، لايروبی مسيل ها و قنوات، رفع خطر از بناها، کنترل 
صنايع مزاحم و خدماتی نظير آن هم رو بياورند، اما ارائه خدمات مهمی چون احداث 
کتابخانه، موکب اربعين، سامانکده برای متکديان و کارتن خواب ها، نگارخانه و سالن 
ايجاد مسير دوچرخه سواری،  فرهنگسرا،  به ورزش های همگانی،  دادن  بها  تئاتر، 
برگزاری جشنواره های فرهنگی ورزشی مختلف و امثالهم را ممکن است به بهانه 

اينکه شهرداری متولی فرهنگ نيست به عمد يا سهو فراموش کنند.
آسيب های  کاهش  رهبری،  معظم  مقام  هميشگی  های  دغدغه  از  يکی  درحاليکه 
فرهنگی - اجتماعی بوده و نکته جالبتر اينکه، ان را وظيفه فقط يک نهاد ندانسته 
نظر  در  در کشور  غيردولتی  و  دولتی  برای همه سازمانهای  نقشی  و  و سهم  است 

گرفته است.
يکی از اين سازمانها می تواند شهرداری باشد که وظايفش در جهان روز به روز در 
اينکه به عنوان يک نهاد مدنی، محلی،  به  با توجه  حال گسترده تر شدن است و 
عمومی و غيرانتفاعی شناخته می شود، وظايف بيشتری را در اين زمينه به عهده دارند 
که گاها نهادهای موازی آن در کشور بطور مشخص وجود دارند، اما نقش شهرداری 

ها در ارايه آن هيچگاه کمرنگ يا فراموش نشده است.
برای مثال باتوجه به وجود اداره ورزش و جوانان در هر شهرستان، باز ممکن است 
اين يک مطالبه عمومی باشد که شهرداری ها بطور جدی به بحث تيمداری حرفه ای 
ورود کنند؛ يا باتوجه به وجود اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی، اما باز بخش عمده ای 
از فرهنگسراها و مجتمع های فرهنگی را شهرداری بايد راه اندازی و راهبری نمايند؛ 
و يا باتوجه به وجود مراکز مختلف بهداشتی، اما باز کار جمع اوری زباله و بهداشت 
عمومی و روانی با شهرداری هاست؛ همچنين باتوجه به وجود سازمان های چون 
اموزش و پرورش و دانشگاه ها اما باز اموزش عمومی بايد در سرلوحه فعاليت های 

شهرداری ها قرار گرفته باشد و زيادند از اين دست مثالها.
بنابراين امروزه برنامه ريزی و سرمايه گذاری در بخش اجتماعی و فرهنگی در جامعه 

نقش بسيار مهم تری در مقايسه با طرح های عمرانی و اجرايی در شهرها ايفا می 
کند و ثابت شده است که در نظام مديريت شهری، هر چه سرمايه گذاری فرهنگی 
و اجتماعی افزايش يابد، موجب تقليل هزينه های اجرايی و عمرانی نيز می شود، از 

همين رو، شهرداری ها بايد ابعاد فرهنگی فعاليتهای خود را تقويت نمايند.
در همين راستا يکي از رسالتهاي شهرداری ها، تشکيل حوزه معاونت اجتماعي - 
فرهنگي و يا ايجاد سازمان مستقلی به نام سازمان فرهنگی، ورزشی است تا نگرش 
مديريت شهري نسبت به شهر و شهروند تغيير کند. در اين نگرش شهر ديگر نبايد 
که  پوياست  و  زنده  موجود  يک  شهر  بلکه  باشد،  فيزيکی  سخت  کالبد  يک  فقط 
لطافتش آکنده از روح است، روحی که فقط و فقط با توسعه فرهنگی جان می گيرد.

تاکيد بر پررنگ کردن وظايف اجتماعی فرهنگی شهرداری ها آنقدر اهميت پيدا کرد 
که حتی قوه قضاييه هم پای کار آمد و با تشکيل ستادی به نام »ستاد صبر » در 
راستای فرمايشات مقام معظم رهبری گامی اساسی برداشت. ستاد صبر، مجموعه 
ای است که وظيفه آن بررسی و شناخت کمبودها، نيازها و نارسائی های اجتماعی، 
ميزان  بردن  بالا  با  تا  شده  ذکر  رفاهی  و  اقتصادی  بهداشتی،  آموزشی،  فرهنگی، 
رضايتمندی در جامعه، صبر مردم را افزايش داده تا از ميزان خشونت کاسته شود، از 
همين رو انجمن های محلی مثل شهرداری ها می توانند بازوی اصلی اجرای طرح 

های اجتماعی و فرهنگی و بهداشتی ستاد صبر باشند.
بلکه  رسد  نمی  سرانجام  به  فرهنگی  خاص  های  فعاليت  انجام  با  فقط  مهم  اين 
شهردای ها می توانند حتی در ذيل فعاليت های اقتصادی و طرح های عمرانی خود 
ارايه پيوست فرهنگی در هر پروژه عمرانی به وظيفه  با  نيز کار فرهنگی نمايند و 

خويش عمل کنند.
اينکه چقدر از نمادهای شهری به عنوان يک پروژه عمرانی در حال حاضر القای آرامش 
يا بالعکس خشونت می کند؟؛ اينکه پلی ساخته شده و ذيل آن نقش و نماد رستم است 
يا خشتی بتونی و عاری از روح؟؛ اينکه برجی ساخته شده به جای يک نمای خشک 
فلزی يا سيمانی از هنر مدرن ايرانی اسلامی استفاده شود تا زيبايی بصری به شهر 
دهد؛ اينکه المان مادر و نوزاد به جای قرارگيری در روبه روی زايشگاه، در خيابان معلم 
قرار گيرد؛ همه اين فعاليت ها نشان می دهد اگر تأکيد به مسائل فرهنگی و اجتماعی 

بيشتر از موضوعات عمرانی و فنی نيست، لااقل بايد همتراز ديده شود.
مباحث  برهوت  اين  در  شهرداری  ديديد  اگر  حال  بگوييم  تا  گفتيم  را  اينها  همه 
فرهنگی، به موضوعات اجتماعی فرهنگی علاقه نشان می دهد، نه تنها نبايد تخطئه 

و تخريب گردد، بلکه بايد تشويق و ترفيع نيز شود.
سيد مهدی رجايی، شهردار جوان لنگرود، از آن دست شهردارانی است که فرمايشات 
مقام معظم رهبری را شنيده و وظيفه خود دانسته تا با بها دادن به موضوعات فرهنگی 
چه در قالب يک پروژه خاص اجتماعی – فرهنگی و چه به شکل پيوست فرهنگی 
پروژه های عمرانی به آن بها داده تا شهر را از قالب يک کالبد فيزيکی و خشن بيرون 

آورد و زنده و پويا نمايد.
شهرداری لنگرود عليرغم وجود ده ها و شايد صدها هيات و حسينيه و مسجد در 
لنگرود، محرم امسال با به راه انداختن تکيه ثابت و سيار در اربعين به وظيفه فرهنگی 
خود عمل نمود؛ شهرداری لنگرود عليرغم وجود اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
سطح شهر، تئاتر خيابانی و نمايش اجرا کرد، پرده خوانی کرد و جنگ شادی به راه 

انداخت؛ شهرداری لنگرود عليرغم وجود سازمان تبليغات اسلامی در اين شهر، در 
بسياری از مناسبت ها، مراسم های مذهبی برگزار کرد؛ با وجود اداره محيط زيست، 
جشنواره نيلوفر آبی برگزار کرد؛ با وجود سازمان کتابخانه ها، مسابقات کتابخوانی و 
نقاشی برگزار کرد، با وجود اداره ورزش و جوانان در رشته واليبال تيمداری کرد و تمام 
افتخارات واليبال شهرستان به شهرداری پيوند خورده است و اگر بخواهيم ادامه دهيم، 

شايد ديگر در اين مقال نگنجد.
اما نکته جالب اينجاست که شهردار لنگرود از آن سوی بام نيفتاد و غافل از پروژه های 
عمرانی نيز نشد؛ نهضت بزرگ آسفالت در يکی دو سال اخير، شايد لنگرود را در بين 
شهرهای گيلان به يک نمونه بارز تبديل کرده باشد، اگر سيد کاظم دلخوش نماينده 
صومعه سرا مدعی است که به حدی قير به شهرستان متبوعه اش آورده است که تا 
دم در لانه مرغها را هم آسفالت نموده است شايد پر بيراه نباشد بگوييم در لنگرود 

داخل خود لانه مرغ ها هم اسفالت شده است.
اما لايروبی رودخانه بزرگ لنگرود، موضوع مهمی بود که سالها به تاخير افتاده بود، اين 
رودخانه ارام ارام به محلی برای زباله و حشرات و حيوانات موذی تبديل شد و البته مدام 
با هر بارش سيل و طغيان به راه می انداخت، ولی خوشبختانه اواخر بهار امسال با يک 
دستگاه لايروب بسيار بزرگ و مجهز، به شکلی استاندارد لايروبی شده است تا جاييکه 
حتی هم اکنون امکان برپايی اسکله قايقرانی نيز در آن فراهم شده است. نکته جالب 
اينجاست حتی بخشی از گل ولای برداشت شده از بستر رودخانه در خيابان شورا که در 

طرح تفضيلی به عنوان پياده راه مشخص شده تخليه و برای زيرسازی ان استفاده شد.
شهرداری لنگرود در راستای اجرای طرح احيا و بهسازی بافت های فرسوده، اطراف پل 
خشتی که يکی از زيباترين آثار ملی شهر لنگرود به حساب می آيد را سنگ فرش کرده 
و در فاز دوم ميدان انقلاب که ميدان اصلی شهر می باشد را مزين به سنگ فرش کرده 

تا اين نقطه از شهر به يکی از نقاط گردشگری منطقه تبديل گردد.
لوله گذاری خيابان امام جهت هدايت آب های سطحی، هم از بزرگترين پروژه های 
از شر سيلاب های خيابانی  را  انجام شده است و مردم  بوده که  لنگرود  شهرداری 

راحت کرد.
اما لنگرود نيز به مانند اغلب شهرها در ايجاد زباله يد طولايی دارد، انها شايد روزانه 
بيش از يکصد تن زباله توليد می کنند از همين رو شهردار لنگرود بيکار ننشسته و 
برای اين طلای کثيف برنامه ريزی کرد و با ساخت کارخانه کمپوست با بودجه ای 
معادل بيست ميليارد تومان قصد دارد ضمن امحای بيش از 70 درصد زباله توليد شده 
شهرستان، با تفکيک زباله خشک و تر و تبديل آن به يک کود ارزشمند برای مصارف 

باغبانی و کشاورزی گام مهمی در بهداشت محيط شهری بردارد.
البته اينها تنها بخش کوچکی از پروژه های بزرگ عمرانی شهرداری لنگرود در يکی 
دو سال اخير بوده که حتی تحسين دکتر نوبخت معاون رييس جمهور، دکتر جمالی 
وقتی  و  است  داشته  در پی  را  استاندار گيلان  زارع  و دکتر  وزير کشور  معاون  نژاد 
بواسطه اين توانمندی و پتانسيل بالای شهردار، از وی جهت همکاری در سازمان 
شهرداری ها و دهياری های وزارت کشور دعوت به عمل می آيد، داد شورای اسلامی 

شهر لنگرود بلند شده و معتقدند مردم لنگرود نبايد از وجود رجايی بی بهره شوند. 
شايد همقطاران رجايی اکنون پی برده اند که می توان هم کار عمرانی کرد و هم 
بحث فرهنگی را فراموش نکرد، حضور توامان اين دو در کنار هم است که يک شهر 

را زنده می کند و مردم را سرزنده تر.

امری که شهرداری لنگرود از آن غافل نماند

توسعه فرهنگی همگام با توسعه عمرانی

صدای شکستن 
ستونهای فوتبال گیلان

هواداران فوتبال امروز صدای شکسته شدن 
ستون های فوتبال گیلان را می شنوند، 

ستون های که بار بی تدبیری 
برخی ها بر آن سنگینی می کند
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توطئه نافرجام در 
تکواندوی گیلان

نوبخت می آید؟

آمریکا در مسیر 
وی شور
به قلم اسدالله طهماسبی



مدیر کل سرمایه گذاری استانداری گیلان:
بخش مهم مشکلات سرمایه گذاری در گیلان 

وکراسی های اداری و قوانین و  مربوط به بور
هاست بخشنامه 

خــــبـــر

مدير کل سرمايه گذاری استانداری گيلان از برنامه ريزی ها در افزايش سطح ارتقای 
امنيت سرمايه گذاری به عنوان دغدغه جدی و اولويت های حمايتی استان گيلان 

عنوان کرد.
يونس رنجکش در جلسه کارگروه اشتعال و سرمايه گذاری شهرستان املش در 
محل فرمانداری افزود: افزايش امنيت سرمايه گذاری از سياست های راهبردی در 
استانداری گيلان است که در سطوح مختلف مديريتی آن با توجه به تاکيدات و 

برنامه ريزی ها پيگيری می شود.
وی اضافه کرد : در اين زمينه کارگروه های مختلفی با هدف تسهيل و رفع موانع 
سرمايه گذاری در استان تشکيل می شود که مهم ترين اهداف آن رفع نگرانی ها و 

جذب سرمايه گذاران است.
وی يادآور شد : هر چند امکان وجود مشکلات و چالش هايی به دلايل مختلف در 
مسير اجرای طرح های سرمايه گذاری وجود دارد و منکر آن نمی توان شد اما بخش 
مهمی از اين مشکلات مربوط به بوروکراسی های اداری و قوانين و بخشنامه هاست.
اساس  بر  قوانين  اصلاح  با  طرح ها  اجرای  در  تسريع  برای  تلاش   : افزود  وی 
دستورالعمل های ارايه شده و همچنين تسهيلگری در صدور مجوزها و اجرای آن ها 

از اقداماتی است که با جديت در استانداری پيگيری می شود.
به گفته مدير کل سرمايه گذاری استانداری گيلان اظهار کرد: بخشی از مشکلات 
مربوط به تهديدات سرمايه گذاری عدم آشنايی با قوانين توسط متقاضيان از يک سو 
و وجود بخشنامه ها و دستورالعمل های کلی است که گاهی هيچ سنخيتی با شرايط 

استان گيلان ندارد.
رنجکش ضمن تاکيد بر بالابودن امنيت سرمايه گذاری در گيلان افزود : حضور افراد 
مختلف برای اجرای طرح های خرد و کلان با توجه به ظرفيت های استان و استفاده 
از فرصت های سرمايه گذاری در استان نشان دهنده وجود امنيت و مشوق های لازم 

در اين زمينه است.
وی گفت : اين امکان وجود دارد که گلايه هايی نسبت به طولانی بودن زمان اجرای 
طرح های سرمايه گذاری ديده شود اما دليل آن را بايد در شرايط مختلف، بافت 
طبيعی و ويژگی های منحصر به فرد جعرافيای گيلان و کمبود زمين و مشکلات و 

نگرانی های تغيير کاربری اراضی کشاورزی جستجو کرد.
اين مسوول ادامه داد : برای رفع نگرانی ها و هدايت صحيح سرمايه گذاری و ارائه 
مشورت های لازم کميته فنی بررسی طرح های سرمايه گذاری در استانداری تشکيل 
و سرمايه گذاران می توانند با ارائه درخواست های خود به اين کميته پيگير اقدامات 

قانونی اجرای طرح ها شوند.
ادامه اين جلسه که اختصاص به بررسی عملکرد دستگاه های اجرای و  وی در 
بانک ها در پرداخت تسهيلات اشتعالزايی نهادهای حمايتی و مشاغل آسيب ديده از 

کرونا داشت خواستار تسريع در پرداخت اين تسهيلات شد.
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منشاء کرونای گیلان از 
قم نبود

وزیر بهداشت :

وزير بهداشت گفت: اکنون وارد مرحله جديدی شده ايم که در اين 
مرحله غير از تامين منابع، نيازمند ايستادگی بر رعايت پروتکل ها 
هستيم، در وزارتخانه عاملی برای اجرای پروتکل ها نداريم و فقط 

مامور اعلام پروتکل ها هستيم، نه مامور اقدام.
سعيد نمکی وزير بهداشت در نشست مشترک با اعضای کميسيون 
بهداشت مجلس شورای اسلامی که با همراهی معاونان و مديران 
از قم به تدريج  ارشد وزارت بهداشت برگزار شد، اظهار کرد: بعد 
استانهای ديگر نيز درگير اين بيماری شدند اما منشا گرفتاری در 
استان گيلان، از استان قم نبود که تک به تک رديابی کرده ايم و 
مستندات آن را داريم. بلافاصله اقدامات درمانی را در شکل گسترده 
دنبال کرديم و خوشبختانه در اولين روزها، وادادگی نداشتيم اما قبل 
از اينکه طوفان بيماری به آمريکا و اروپا برسد، رسانه های بيگانه 
خيلی عليه ايران تبليغات منفی کردند که در ايران مديريت بيماری 

وجود ندارد اما وقتی طوفان به آن کشورها رسيد و بيماران شان 
پشت در بيمارستان ها و در پارک ها آواره شدند، دنيا متوجه شد که 

ايران در اوج تحريم چه کار عظيمی انجام داد.
نمکی ادامه داد: يکی از گرفتاری های ما در روزهای اول، کمبود 
بهداشتی و درمانی  نيروهای  برای  لوازم حفاظت فردی  و  ماسک 
در  آنها  ممنوعيت صادرات  با  را  وسايل  اين  از  مقداری  البته  بود. 
کشور ذخيره کرده بوديم اما کافی نبود و برای تامين اين وسايل در 
خارج از کشور به هر دری زديم و شب های زيادی تا صبح منتظر 
بوديم که محموله های ماسک و لوازم حفاظت فردی به کشور برسد 
اما آمريکايی ها و اسراييلی ها در فرودگاه های مختلف از جمله در 
عمان، اجازه پرواز به سوی ايران را نمی دادند و حرف هايی که 
می زنند که دارو و تجهيزات پزشکی مشمول تحريم نيست، کاملا 

کذب است.

داماش  فوتبال  تيم  بود که  ماه سال گذشته  ارديبهشت  نيمه 
گيلان در حاليکه آماده عبور از سد تيم نيروی زمينی در ديدار 
برگشت پلی آف ليگ دسته دوم بود، با خيانت داوران آن ديدار و 
صد البته کميته داوران فدراسيون فوتبال روبه رو شد و نتوانست 
عليرغم شايستگی های فراوان به ليگ دسته اول صعود کند. 
حال تيمی که فيناليست جام حذفی شده بود، بايد همچنان فصل 

آتی را نيز در ليگ دسته دوم پرسه می زد.
ان روزها مديران داماش، با شعار »داماش آسيايی« هواداران، 
تهيج شده بودند و مرتب در مصاحبه های خود، از حضور در ليگ 
دسته اول، سخن می گفتند، ولی شکست در برابر نيروی زمينی، 

آب سردی بر پيکره مديران و هواداران داماش ريخت. 
از شکست در پلی آف يک ماه نمی گذشت که فينال  هنوز 
جام حذفی با آن رسوايی عظيم برگزار شد. از ورود هواداران 
داماش، که رنج سفر 24 ساعته تا جنوب کشور را کشيده بودند، 
به استاديوم اهواز جلوگيری به عمل آمده و باعث شد، فينال جام 
حذفی که بنا بود به صورت مستقيم از شبکه سوم سيما پخش 

شود، با دو ساعت تاخير برگزار گردد.
هر دوی اين اتفاقات نشان داد، هيات فوتبال گيلان دقيقا هيچ 
نقشی در ستاندن حق از دست رفته تيم گيلانی ندارد؛ رييس 
اين هيات که البته بيانيه های زيادی جهت احقاق حق داماش 
روی سايت هيات قرار داد !!! هرگز نتوانست خطاهای فاحش 
داور ديدار پلی اف را - که اتفاقا فدراسيون فوتبال بخاطر همان 
خطاهای فاحش وی را محروم و به ليگ پايين تر فرستاده بود 

- به فدراسيون نشينان اثبات کند.
وی حتی وقتی سهميه پنجاه درصدی جايگاه تماشاچيان داماش 
حذف شد و به هواداران تيم گيلانی اذن ورود به ورزشگاه داده 

نشده بود، فقط بيانيه صادر کرد و آن را محکوم کرد.
رابطه مثلا حسنه الماسخاله با روسای فدراسيون، تنها به زمان 
مجمع انتخابات رياست فدراسيون مربوط می شود که وقتی نياز 
به رای رييس هيات استان دارند، با وی مهربان هستند و به 
تلفنهايش نه تنها پاسخ می دهند، بلکه خود نيز صبح به صبح 
به وی زنگ می زنند و احوالش را جويا می شوند، اما از فردای 
انتخابات شماره رييس هيات استان در ليست سياه قرار می گيرد.
اتفاقی که اين روزها نيز شاهد آن هستيم، اگرچه داماش هزينه 
خريد امتياز ليگ دسته اولی کارون اروند خرمشهر را هنوز بعد 
از يک سال پرداخت نکرده است و همانطور که سال گذشته 
نيز  نبود، امسال  مستحق آن صعود غيرفوتبالی به ليگ يک 
مستحق اين سقوط غيرفوتبالی به ليگ ناکجاآباد هست، به قول 
معروف چيزی که عوض دارد، گله ندارد، اما در اين مسير نيز 

چشممان به حمايت هيات فوتبال استان خشک شد.
وقتی ابان 98، مهدی تاج رييس وقت فدراسيون فوتبال، آنگونه 
از الماسخاله بازنشسته دفاع کرد و با وجود مخالفت های شديد 
وزارت ورزش و جوانان و نامه های سازمان بازرسی باز هم بدون 
توجه به آنها و عليرغم لغو چندين باره مجمع؛ انتخابات را بالاخره 

برگزار کرد و الماسخاله را بر کرسی صدارت هيات فوتبال استان 
گيلان نشاند تا در انتخابات آتی فدراسيون رای وی را نيز داشته 
باشد، اگرچه جملگی ناراحت از اين انتخابات غيرقانونی بوديم 
اما ته دلمان به اين خوش بود که شايد اين رابطه مثلا حسنه، 
دردی از فوتبال گيلان دوا کند، اما نه تنها نکرد بلکه يار غار 

که  بهاروند  حيدر  يعنی  تاج 
فدراسيون  سکاندار  اکنون 
نيز  روز  آن  و  است  فوتبال 
دار  عهده  تاج  جای  به  حتی 
مجمع الماسخاله شده بود، با 
بی مهری تمام، هيچ حمايتی 
از رييس استانيش نکرد و حتی 
امتياز باشگاه  با جسارت تمام 
به  را،  خرمشهر  اروند  کارون 
زادگاه خود خرم اباد )برای تيم 

خيبر خرم اباد ( انتقال داد.
فوتبال  هيات  اين  نام  حال 
توان  می  چه  را  رييسش  و 

گذاشت؟
ولی  پوريای  ورزشگاه  وقتی 
مواجه  ابعاد  کسر  با  تالش 
ورزش  کل  اداره  شود،  می 

بايد بسازد، وقتی ورزشگاه وحدت استارا فنس ندارد، اداره کل 
ورزش بايد چاره ای بيانديشد، وقتی چمن عضدی رشت سوخته 
است، اداره کل ورزش بايد ترميم کند، همه اينها قبول؛ اما وقتی 
حق تيم داماش خورده می شود، وقتی يکی از ريشه دار ترين 
تيم های ايران يعنی سپيدرود، هنوز مالک ندارد، وقتی شرکت 
دخانيات، اقدام به انحلال تيم فوتبال دخانيات گيلان می کند، 

هيات فوتبال چکاره است؟ نکند باز هم بايد اداره کل ورزش 
ورود کند.

الماسخاله؛ مدرسه پيرمردهای تو، فقط جای  قبول کن آقای 
گعده های دوستانه ات شده و فقط روزهای بازنشستگی ات را 
در آن سپری می کنی.اشتباه نکن قصد نداريم سهم بی شمار 
اسماعيل حاجی پور و مهدی 
مديرعامل  و  مالک  الطافی 
تيم  اين  سقوط  در  را  داماش 
کمرنگ کنيم که بيشمار است 
آنها و دو رنگی  پنهان کاری 
آنها؛ ولی اتفاقا يکی از وظايف 
شما، نظارت بر همين دوگانگی 
و پنهان کاری بود، که نکرديد؛ 
پور  حاجی  از  هيچگاه  چرا 
مالک  بالاخره شما  نپرسيديد 
چرا  خير؟  يا  هستيد  داماش 
چهار  نپرسيديد  پور  حاچی  از 
ميليارد تومان کمک شهرداری 
رشت کجا رفت، که الان لنگ 
اروند  برای  پول  ميليارد  چهار 
خرمشهر بوديد؟ چرا نپرسيديد 
در اين يک سال چه می کرديد 
که الان يادتان افتاد هزينه صعود غيرفوتباليتان را نپرداختيد؟ چرا 
نپرسديد سامر رجب اف کجا رفت؟ چرا نپرسديد در اين وانفسا 
قرارداد واگذاری داماش به جوانی ناشناخته به نام سهرابی يعنی 
چه؟ و چراهای ديگر؛ شما به هيچ يک از وظايف خود عمل 

نکرديد اقای هيات فوتبال
ما چاره ای نداريم جز اينکه همه مشکلات فوتبال گيلان را به 

گردن شما بياندازيم، شما خود کلاهتان را قاضی کنيد و بگوييد 
اگر هيات فوتبال و ريسش مقصر نيست، پس چه کسی مقصر 
است؟ هواداران فوتبال امروز صدای شکسته شدن ستون های 
فوتبال گيلان را می شنوند، ستونهايی که بار بی تدبيری شما بر 

آن سنگينی می کند.
داماش مالک خصوص داشت و بهانه داشتيد که نمی توانستيد 
دستوری ورود کنيد؛ سپيدرود چه؟ آن که اصلا مالک نداشت، 
داشت؟ هنوز هم نتوانستيد يک مالک برای آن پيدا کنيد، به 
محله برو بيا تبديل شده است، همان اسم علی کريمی بس بود 
تا اين تيم احيا شود، اما همان را هم برنتافتيد. راستی نوين و 
مهاجر را از کجا يافته بوديد؟ انشالله اقوام نسبی و سببی شاغل 
در هيات حالشان خوب است؟ راستی رفيق گرمابه و گلستانتان 
و دبير هياتتان چرا ناگهان استعفا داد؟ چرا نايب رييستان استعفا 
نمی دهد؟ چرا خودتان نمی رويد؟ جامعه ورزش و اهالی فوتبال 
گيلان به چه زبانی بگويند نمی خواهند تان؟ حيا کن رها کن 

را نشنيده ايد؟ 
اينهمه اتفاق بد برای فوتبال گيلان؛ يا زورتان نمی رسد يا نمی 

خواهيد که برسد؛
بيستمين دوره ليگ برتر در حالی هفته گذشته آغاز شد که امسال 
برای دومين سال پياپی هيچ تيمی از گيلان در آن حضور ندارد.

در چهارده دوره پياپی، ملوان به تنهايی و يا در نيمی از اين 
سالها به همراه داماش )استقلال رشت يا پگاه( هميشه پرچم دار 
گيلان در ليگ برتر بوده است، اما با سقوط حزن انگيز ملوان در 
پانزدهمين دوره ليگ برتر )سال 9۵( به ليگ يک، اين تيم ديگر 
نتوانست به سطح اول فوتبال کشورمان بازگردد و حتی در اين 
فصل از رقابت های ليگ دسته اول، در روزهای واپسين توانست 
از سقوط به فراموش خانه ليگ دو رهايی يابد. چرا ملوان در دوره 
شما اينقدر نزول کرده است؟اگرچه باشگاه پرطرفدار سپيدرود 
رشت طی يک جرقه توانست به ليگ برتر صعود کند و دو فصل 
96 و 97 داعيه دار فوتبال گيلان در سطح اول فوتبال کشور 
باشد، اما آن روزهای خوب هم خيلی زود تمام شد و امسال 
برای نخستين بار است که گيلان برای دومين فصل پياپی هيچ 
نماينده ای در ليگ برتر ندارد، اتفاقی که هيچگاه در تاريخ ليگ 
برتر رخ نداده بود و اين مهم را مرهمون هيات فوتبالی می دانيم 
که مديريتش چنان به صندلی چسبيده که حتی انتخابات پر از 
چالش و غيرقانونی آن هم نتوانست اين شيفتگان به خدمت را 

از صندلی اش جدا کند.
قصه پر غصه فوتبال گيلان به همين جا ختم نمی شود و اگر 
اخبار فوتبال گيلان فقط در يک هفته اخير را دنبال کنيد به 

مباحث سوزناک تری نيز دست می يابيد.
در پايان اگر چای ساعت ده خود را صرف نموده ايد، تاکيد کنم 
اينجا هيات فوتبال است و به جای اينکه صبح به صبح انگشت 
حضور بزنيد و ظهر به خانه برگرديد؛ چکمه بپوشيد و کت بکنيد 
و درب فدراسيون فوتبال را از پاشنه درآريد تا حق تيم های 

گيلانی ضايع نگردد. 
سرنوشت داماش را ديديد که چگونه به ناکجاآباد سقوط کرد، 
سرانجام تيمی که غير فوتبالی بالا بياد همين است و سرانجام 

فردی که غيرقانونی رييس شود نيز بدتر از اين.

صاحب مقصـودی

صدای شکستن ستونهای فوتبال گیلان

ما چاره ای نداریم جز اینکه همه 
مشکلات فوتبال گیلان را به گردن 
شما بیاندازیم، شما خود کلاهتان 
را قاضی کنید و بگویید اگر هیات 
فوتبال و ریسش مقصر نیست، 

پس چه کسی مقصر است؟ 
هواداران فوتبال امروز صدای 

شکسته شدن ستون های فوتبال 
گیلان را می شنوند، ستونهایی 
که بار بی تدبیری شما بر آن 

سنگینی می کند.

انتخابات 2020 آمريکا برگزار گرديد و ترامپ اين انتخابات را به جو بايدن باخت.
چرا آمريکا در حال فروپاشی است؟

البته لازم ميدانم قبل از پاسخ به اين سوال چند نکته را يادآوری نمايم؛ ابتدا لازم است 
ذکر کنم که من پيشگو نيستم، فقط مسائل سياسی کشورم و منطقه و جهان را مطالعه 

و بررسی ميکنم و براساس شواهد و قرائن نظر خود را بصورت تحليل ارائه ميدهم.
از مواردی که قبلا به آنها پرداختم ،به اختصار بيان ميکنم :

در کنگره شهدای استان گيلان، از سردار دلها حاج قاسم سليمانی دعوت بعمل آمده 
بود که در اين مراسم سخنرانی کند، من هم زمان با برگزاری اين مراسم طی يک 
نوشتاری گفتم که حاج قاسم سليمانی يک ژنرال نظامی نيست، بلکه يک تفکر است، 
همگان ديديم که بعد از شهادت حاج قاسم، بعضی از سخنرانان در اين سردار بارها 

به همين امر اشاره داشتند.
مورد بعدی بعد از شهادت شهيد محسن حججی، مقاله ای نوشتم و گفتم که خون 
شهيد محسن حججی بساط داعش را برخواهد چيد، و داعش بزودی نابود خواهد 
شد؛ بعد از مدت کوتاهی شهيد حاج قاسم سليمانی در مراسم شهيد سردار حسين 
پور، طی سخنانی اظهار داشت که در کمتر از سه ماه داعش نابود خواهد گرديد که 

همينطور هم شد.
همچنين حاج قاسم سليمانی در يک سخنرانی خطاب به ترامپ گفت که ای ترامپ 
قمار باز، من برای تو کافی هستم، حتی نيازی به نيروهای مسلح جمهوری اسلامی 
هم نيست، سپاه قدس برای تو کافی است. خيلی ها در آن مقطع از شهيد حاج قاسم 
از شهادت حاج قاسم،  بعد  نداشتند، ولی  را  انتظار شنيدن جنين جمله ای  سليمانی 
دوستان اشاره حاج قاسم را به شهادت ايشان مربوط دانستند. من هم بعد از شهادت 
حاج قاسم سليمانی طی يک مقاله ای نوشتم که ترامپ انتخابات رياست جمهوری 

2020 را نخواهد ديد.
باور و يقين داشته و دارم که خدا انتقام خون شهيد مظلوم حاج قاسم سليمانی را از 
کسانی که اين جنايت را انجام دادند، خواهد گرفت و با همين باور تحليلی ارائه دادم 
که سياستمداران آمريکايی ترامپ را برای يک دوره رياست جمهوری انتخاب کرده 
بودند تا از وی برای کند کردن روند جهانی شدن تجارت چين استفاده کنند. از ترامپ 
برای اجرای سناريوی صهيونيستی آمريکايی که همان به شهادت رساندن حاج قاسم 
سليمانی است، استفاده کنند. در آن مقاله نوشتم که ترامپ يک مترسکی بيش در 
اختيار سياستمداران آمريکايی نبوده و تاريخ مصرف ترامپ نيز به پايان رسيده و قطعا 

ترامپ در انتخابات 2020 پيروز ميدان نخواهد شد.
و اما چرا الان به طرح اين سوال پرداختم که آمريکا در حال فروپاشی است؛ برای 
پاسخ به اين سوال لازم است قدری به گذشته برگرديم؛ آمريکا يکبار در يازده سپتامبر 
2001  برای جلوگيری از فروپاشی، اقدام به خودزنی کرد و با منفجر کردن برج های 
دوقلو و ساختن يک دشمن فرضی خودش را به افغانستان رساند، حال چرا آمريکا 

اقدام به خودزنی در آن مقطع زمانی کرد؟
اقتصاد آمريکا در حال فروپاشی بود و  افتاد که  اتفاق  يازده سپتامبر درست زمانی 
بيماری و کاهش درامد مردم و توقيف منازل مردم آمريکا توسط بانکها روز بروز بيشتر 
ميشد و اين درست زمانی بود که اتحاديه اروپا در حال تشکيل يک ناتوی نظامی 

بدون حضور آمريکا بود.
مستحضر هستيد که برای انجام کودتا سه ضلع مثلث بايد درکنار هم قرار بگيرد، 
گنادی يانايف برای جلوگيری از فروپاشی اتحاد جماهير شوروی اقدام به کودتا در 
زمان گورباچوف کرد ولی يانايف فقط يک ضلع از سه ضلع را در اختيار داشت و آن 
هم فقط قدرت نظامی بود، لذا يک روز بيشتر کودتای وی دوام نياورد و شکست خورد.
ولی در کودتای آمريکايی برای جلوگيری از فروپاشی ايالات متحده آمريکا کودتاگران 

هرسه ضلع را باهم داشتند:
در يازده سپتامبر برج های دوقلو بعنوان نماد اقتصاد آمريکا مورد حمله قرار ميگيرد

پنتاگون بعنوان نماد قدرت نظامی مورد حمله قرار ميگيرد
کاخ سفيد بعنوان نماد قدرت سياسی آمريکا مورد حمله قرار ميگيرد

لذا طراحان کودتای آمريکايی، سقوط و فروپاشی آمريکا را دو دهه به تاخير انداختند.
ولی امروز به چه علت و براساس کدام قرائن و شواهد من معتقدم که آمريکا در حال 
فروپاشی است، پاسخ تحليل اينجانب به اين سوال براساس شواهد و داده به شرح 

ذيل می باشد:
الف : کشور چین

چرا چین در فروپاشی آمریکا نقش دارد؟
همه اقتصاددانان جهان به اين اعتراف و اذعان دارند که کشور چين در حال تبديل 
شدن به قدرت اول از نظر تجارت در جهان است؛ يکی از بزرگترين موانع چين برای 
رسيدن به اين مهم، کشور ايالات متحده آمريکا است، اگر آمريکا به چندين کشور 
کوچک تبديل بشود دگر آمريکايی وجود نخواهد داشت تا مانع جهانی شدن چين 
شود و ذکر يک نکته را باز لازم ميبينم تاکيد کنم که يکی از دلايل انتخاب ترامپ 
در چهار سال قبل به همين خاطر بود تا آهنگ حرکت جهانی شدن چين را کندتر 
نمايد و شما ملاحظه ميکنيد که در دوران رياست جمهوری ترامپ بيشترين چالش 
بين آمريکا و چين درمورد تجارت چين بوده است. لذا چين از همه ظرفيتهای خود در 

فروپاشی آمريکا بهره خواهد جست تا اين مهم تحقق يابد .

ب : روسیه
چرا کشور فدراتیو روسیه

زمانی که پوتين به رياست جمهوری روسيه انتخاب گرديد، مددوف را بعنوان نخست وزير 
خودش انتخاب کرد و بعد از پايان دوره رياست جمهوری خودش، مددوف را به رياست 
جمهوری روسيه رساند و خودش نخست وزير روسيه شد و اين حکايت از برنامه بلند 
مدت پوتين برای روسيه داشت و از طرفی يک اشتباه استراتژيک ناتو در کشورهای تازه 
استقلال يافته شوروی کرد وان اينکه خودش را به مرزهای روسيه برساند و روسيه را 
در داخل مرزهای خودش محبوس کند که پوتين متوجه اين موضوع گرديد، لذا در اقدام 
نظامی کريمه را از اوکراين جدا کرد و با اين اقدام خود به ناتو پيام نظامی داد که از اين 

جلوتر نيايد .
بتواند  اينکه  برای  و  تزار روسيه می باشد  امپراطوری  احيای  پوتين در حال  از طرفی 
امپراطوری را احياء کند بايد موانع داخلی و خارجی را از پيش پای خودش بردارد، ضمن 
اينکه پوتين در جنگ سوريه از لاک خودش خارج گرديد و خودش را در منطقه خاورميانه 
به دولتمردان کشورهای منطقه و اروپا اثبات کرد و از طرفی روسيه که آمريکا را عامل 
فروپاشی اتحاد جماهير شوروی ميداند، در صدد انتقام از آمريکا می باشد و به همين 
خاطر تمامی نيروهای کا گ ب از زمان فروپاشی اتحاد جماهير شوروی ديگر به روسيه 
برنگشتند و از همه کشورها به آمريکا آمدند تا در زمان مناسب گام نهايی را برای فروپاشی 
آمريکا بردارند، البته روسيه در انتخابات دوره قبل رياست جمهوری آمريکا قدرت نفوذ خود 
را مورد آزمايش قرار داد و توانست پاسخ مناسبی هم از قدرت نفوذ خود بگيرد، لذا روسيه 

هم يکی از کشورهايی است که بدنبال فروپاشی آمريکا می باشد.
شايان ذکر است که چين و روسيه در يک توافق پنهانی برای اين اقدام مشترک با هم هم 
پيمان گشته اند ،چين برای تبديل شدن به قدرت جهانی اقتصاد و روسيه هم برای تبديل 
شدن به قدرت نظامی جهان.از طرفی هم شکاف طبقاتی در آمريکا و موضوع سياهان 
آمريکايی از موارد ديگر علل فروپاشی آمريکا محسوب می شود که چين و روسيه در بالا 
بردن تنش بين سياهان و موضوع نژاد پرستی بيشترين نقش را ايفا ميکنند. لذا براساس 
يافته ها تحليل بنده اين است که جوبايدن آخرين رئيس جمهور ايالات متحده آمريکا 
خواهد بود و بعد از آن کشوری به نام ايالات متحده آمريکا وجود نخواهد داشت تا انتخابات 

بعدی را برگزار کند و آن زمان دير نيست.
و مطالب خودم را با کلام شهيد حاج قاسم سليمانی به پايان می رساند که فرمودند ترامپ 
قمارباز من برای توکافی هستم و ديديم که چگونه خون حاج قاسم سليمانی، ترامپ قمار 
باز را مفتضح و رسوا کرد و برای اولين بار در تاريخ انتخابات آمريکا اين همه کاريکاتور و 
طنز و غيره عليه ترامپ در خود آمريکا به نمايش درآوردند و اين پاسخ خداوند به آدمهای 
مغرور می باشد و ترامپ چقدر سخت در اين قمار بزرگ همه چيز خودش را باخت، فقط 

فقط خدا و باز هم فقط خدا بينی ترامپ مغرور را به خاک ماليد.

اسدالله طهماسبی

آمریکا در مسیر 
وری شور
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دو هفته نامه اجتماعی . ورزشیدو هفته نامه اجتماعی . ورزشی

طی حکمی از سوی روزبهان :
پرست معاونت امور بندری و حوزه  رحیم شوقی سر

خزر منطقه آزاد انزلی شد

خــــبـــر

رحيم شوقی سرپرست معاونت امور بندری و حوزه خزر منطقه آزاد انزلی شد
طی حکمی از سوی دکتر روزبهان، مديرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی، مهندس 
رحيم شوقی با حفظ سمت به عنوان سرپرست معاونت امور بندری و حوزه خزر 

سازمان منطقه آزاد انزلی منصوب شد.
به گزارش مديريت روابط عمومی و امور بين الملل سازمان منطقه آزاد انزلی رحيم 

شوقی همزمان معاون فنی و زيربنايی سازمان منطقه آزاد انزلی می باشد.
گفتنی است پيش از اين امين افقی به عنوان معاون امور بندری بود که وی اکنون 

عضو هيات مديره سازمان منطقه آزاد انزلی است.

 آغاز تغییرات در شهرداری رشت؛
پرست مدیریت منطقه پنج  علی مقصودی سر

شهرداری رشت شد

سيدمحمد احمدی شهردار رشت طی حکمی علی مقصودی را به سمت سرپرست 
مديريت منطقه پنج شهرداری رشت منصوب کرد.

طی حکمی از سوی سيدمحمد احمدی شهردار رشت، علی مقصودی به سمت 
سرپرست مديريت منطقه پنج شهرداری رشت منصوب شد.

شهردار رشت در حکم انتصاب خود برای اين مدير شهرداری اظهار اميدواری کرده 
است که با توکل به خداوند منان و بهره گيری از منويات مقام معظم رهبری و 
رعايت صرفه و صلاح شهرداری و همچنين بهره مندی از کليه ظرفيت های موجود 
در پيشبرد اهداف و ماموريت های سازمانی در راستای شرح وظايف مصوب، موفق 

و پيروز باشد.
گفتنی است مديرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ايمنی شهرداری رشت، مدير 
منطقه چهار شهرداری رشت، مدير حوزه شهردار و امور شورای اسلامی شهر و 
معاون خدمات شهری شهرداری رشت در سوابق کاری علی مقصودی مشاهده 

می شود.

در راستای برپايی برنامه های هفته جهانی کودک در شهر رشت ، شهر دوستدار 
کودک با حضور دکتر جوانی، رئيس سازمانها و مجامع امور بين الملل وزارت کشور، 
دکتر پژوهان مدير پروژه شهرهای دوستدار کودک در کشورو نماينده شهرداری ها و 
دهياری های کشور، مهندس عطايی سرپرست شهرداری و جمعی از مديران شهری 
ابتدا با بازديد از نقاشی ديواری )شهر دوستدار کودک( با موضوع »شهری که دوست 

دارم« در بلوار نامجو رشت آغاز گرديد.
سپس از بوستان کتاب واقع در بلوار آيت الله رودباری و مرکز نگهداری کودکان بی 
سرپرست و بد سرپرست و کتابخانه های عمومی شهر)کتابخانه شهر باران( ، بازديد 

به عمل آمد .
گوی  و  گفت  تالار  در  کودک  دوستدار  اجرايی شهر  شورای  نشست  همچنين، 
شهرداری رشت با حضور مهندس عطايی سرپرست شهرداری رشت، فرهام زاهد 
رئيس کميسيون فرهنگی شورای اسلامی رشت، محمد حسن عاقل منش عضو 
شورای اسلامی رشت، فاطمه شيرزاد عضو شورای اسلامی رشت، مديران دستگاه 
هايی اجرايی عضو شورای اجرايی شهر دوستدار کودک ومدير کل های استان و 

استانداری و جمعی از مديران شهری که در حوزه کودک فعال هستند برگزار شد.
در اين نشست ؛ مباحث مختلف در خصوص مشارکت همه دستگاه های اجرايی 
در راستای هدف شهر دوستدار کودک ، مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و 
عنوان شد از آنجايی که مهمترين دوران زندگی هر انسانی دوران کودکی است 
و شخصيت انسان در کودکی شکل می گيرد پرداختن به آن، بسيار حايز اهميت 
می باشد و با توجه به اينکه شهر رشت، جزو اولين شهر های پايلوت شهر دوستدار 
کودک معرفی شده است بايد صدای کودکان در اين شهر شنيده شود و به نياز 

کودکان توجه گردد.
شهر دوستدار کودک شهری است که مولفه های کودک در آن درنظر گرفته شود. 
در اين راستا بايد، کودکان در فرآيند تصميم گيری و تصميم سازی مشارکت کرده 

و خواسته کودکان در اولويت قرار دارد.

 در هفته جهانی کودک؛
برنامه های شهرداری رشت به عنوان پایلوت شهر 

دوستدار کودک

ساماندهی ۵۰۰۰ عدد 
از سکه های تاریخی 

موزه رشت

مديرکل ميراث فرهنگی گيلان گفت: ۵000 عدد 
از سکه های تاريخی موزه رشت مربوط به دوره های 
متفاوت تاريخی، هخامنشی اشکانی، اليمايی، پارس، 
ساسانی، امويان، آل بويه سلجوقی و ايلخانان مغول 

دارای شناسنامه اموالی شدند.
مسعود حلاج پور در جمع خبرنگاران تشريح جزئيات 
اين خبر اظهار کرد: ۵000 عدد از سکه های تاريخی 
تاريخی،  متفاوت  دوره های  به  مربوط  رشت  موزه 
ساسانی،  پارس،  اليمايی،  اشکانی،  هخامنشی 
امويان، آل بويه سلجوقی و ايلخانان مغول در طرح 
اموالی  شناسنامه  دارای  سال جاری  اشيا  ساماندهی 

شدند.
مديرکل ميراث فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی 

استان گيلان افزود: اين اموال بعد از ثبت در فهرست 
اموال دارايی کشور، در برنامه سامانه »جام« نيز قرار 
آرشيو  به صورت تخصصی عکاسی و در  و  گرفته 
طرح  اين  در  شد؛  خواهند  نگهداری  رشت  موزه 
سکه های  بخشی  اطلاعاتی ،  ساماندهی  علاوه بر 

مورد نظر از لحاظ کالبدی نيز ساماندهی شدند.
وی با اشاره اينکه اين طرح در شش ماه کاری از 
است،  شده  انجام  مهر  پايان  تا  لغايت  ارديبهشت 
از  عنوان بخش مهمی  به  آثار  اين  ثبت  با  گفت:  
مجموعه ارزشمند موزه رشت زمينه انجام مطالعات و 
پروژه های علمی و تخصصی پژوهشگران در مقاطع 
علمی متفاوت از جمله تهيه مقالات، پايان نامه ها و 

چاپ کتب علمی امکان پذير شده است.

جشنواره جوان لاهيجی، بستری برای شکوفايی خلاقيت ها 
می باشد/ امتياز ويژه برای برترين های حوزه مديريت شهری

سرپرست شهرداری لاهيجان گفت: برگزاری جشنواره جوان 
خلاق لاهيجی با عنوان شهيد کريمی بستری برای شکوفايی 

خلاقيت ها می باشد.
شهرداری  سرپرست  قيامتيون  يوسف  اول،  خط  گزارش  به 
لاهيجان در نشست هم انديشی برگزاری جشنواره خلاق که 
و  شهر  اسلامی  شورای  رئيس  تميزکار  نجار  جواد  حضور  با 
تعدادی از مسئولان و نمايندگان جوان ادرات شهرستان در سالن 
همايش شهرداری لاهيجان برگزار شد ، با اشاره به تشکيل 
چهار کارگروه برای اجرای جشنواره، اظهار کرد: شرح وظايف 
شهرداری و شورای شهر بعنوان کميته اجرايی مشخص است و 

ما در حال انجام آنها هستيم.
جوان  جشنواره  محيطی  تبليغات  انجام  به  لاهيجان  شهردار 
خلاق در سايرشهرهای استان گيلان اشاره کرد و گفت: اهتمام 

مديريت شهری برای بهتر برگزار شدن اين جشنواره است.
وی با بيان اينکه شهر اولين ها و برترين ها شعار تيم مديريت 
شهری برای لاهيجان می باشد،افزود: از ظرفيت سايت های 
خبری و فضای مجازی هم برای تبليغات اين جشنواره استفاده 
شده و می بايست در اين زمينه برای اطلاع رسانی در سطح 
کشور بيشتر تلاش کنيم. وی تداوم و انسجام تبليغات را باعث 
خلاق  جوان  جشنواره  گفت:  و  دانست  جوانان  ويژه  شرکت 

لاهيجی بستر خوبی برای شکوفايی استعداد ها است.
حوزه  های  برترين  کرد:  نشان  خاطر  جشنواره  اجرايی  دبير 
مديريت شهری از اين جشنواره که دارای خلاقيت و نوآوری 
ابراز  قيامتيون  شد.  خواهند  ای  ويژه  امتيازات  شامل  باشند، 
اميدواری کرد: تلفيقی از فرهنگ و علم ميتواند خروجی مثبتی 

برای لاهيجان داشته باشد.
جواد نجار تميزکار رييس شورای اسلامی شهر لاهيجان هم در 

اين نشست با بيان اينکه جوانان سرمايه های طلايی يک کشور 
هستند و اهميت دادن به جوانان می تواند در رشد و بالندگی 
حيات اجتماعی کشور موثر باشد، افزود: جوانان لاهيجانی در 
همه زمينه ها حرفی برای گفتن دارند و تک رقمی های کنکور 

و ، تعداد زيادی از نخبگان کشوری از لاهيجان هستند.
وی گفت: جشنواره جوان خلاق لاهيجی فرصتی را فراهم 
می کند تا جوانان لاهيجانی در هر نقطه ای از اين سرزمين 

و ورزشی، رسانه  اجتماعی  فعاليت های  و  ابتکارات،ابداعات 
ای و فرهنگی و هنری و علمی خود را مطرح کنند. وی ابراز 
اميدواری نمود طرح های برگزيده اين جشنواره مورد حمايت 

صندوقهای حمايتی دولت قرار گيرد.
رئيس شورای اسلامی شهر لاهيجان با بيان اينکه همدلی و 
انسجام مديران لاهيجان همواره زبانزد بوده ،افزود: مديران 
لاهيجان به خاطر جوانان عزيز لاهيجانی از اين رويداد بزرگ 

حمايت کنند تا اين اتفاق خوب به بهترين نحو اجرا شود.
ارشاد اسلامی لاهيجان  و  اداره فرهنگ  نادری رييس  نگار 
روند  از  گزارشی  هم  جشنواره  اين  هنری  کارگروه  دبير  و 
برگزاری جشنواره جوان خلاق ارائه کرد و خواستار همراهی 
همه دستگاهها و ادارات برای برگزاری مطلوب جشنواره شد.
مورد  در  اجرای  دستگاههای  مديران  از  تعدادی  ادامه  در 

تبليغات جشنواره گزارش خود را ارائه کردند.
انتخاب جوان خلاق در زمينه های قرآنی،طلاب و روحانيون، 
فرهنگی، ورزشی، کشاورزی، کارآفرين، اجتماعی، دانشگاهی، 
مديريت،  شوراها،  و  دهياری  اختراع،  و  ابتکار  ای،  رسانه 
اين  محورهای  از  و   ای  حرفه  و  فنی  درمان،  و  بهداشت 

جشنواره است.
اين جشنواره با عنوان شهيد کريمی و به منظور شناسايی و 
برتر شهرستان لاهيجان  از جوانان  الگوها و تجليل  معرفی 

برگزار می شود.

امتیاز ویژه برای برترین های حوزه مدیریت شهری

جشنواره جوان لاهیجی، بستری برای شکوفایی خلاقیت ها می باشد

مديرکل بيمه سلامت گيلان گفت: 221  ميليارد تومان از مطالبات طرف قرارداد 
با بيمه سلامت استان پرداخت شده است.

بيمه  هفته  گراميداشت  مناسبت  به  محمدی  جمشيد  دکتر  اول  خط  گزارش  به 
سلامت اظهار داشت: اين مبالغ در سال جاری به طرف های قرارداد با بيمه سلامت 
پزشکان،  ها،  درمانگاه  تصويربرداری،  مراکز  ها،  آزمايشگاه  شامل  گيلان  استان 

بيمارستان های دولتی و خصوصی و غيره پرداخت شده است
وی گفت : از سرجمع 221  ميليارد تومان 134  ميليارد تومان به بخش خصوصی،  
44 ميليارد تومان به بخش های دولتی و دانشگاهی و 43   ميليارد تومان به سطح 

يک روستايی پرداخت شده است
دکتر محمدی يادآور شد ؛ از آغاز سال جاری برای  2786 بيمارخاص  تاکنون بالغ 
بر  19 ميليارد تومان بابت هزينه های درمانی ،دارويی و ساير نيازهای ضروری در 

استان گيلان هزينه شده است
مديرکل بيمه سلامت استان گيلان انجام کارهای مردم به صورت الکترونيکی را 
بسيار مهم و حائز اهميت خواند و گفت:انجام کارهای مردم به صورت الکترونيکی 
در سالهای پيش يک مزيت بود ولی امروز انجام اين کارها بصورت الکترونيکی 

يک ضرورت محسوب می شود که پيوند ناگسستنی با زندگی اقشار مختلف جوامع 
اين راستا سامانه های مختلفی در سازمان  افزود:در  شهری و روستايی دارد وی 
بيمه سلامت راه اندازی شده است که در اجرای طرح ها و پروژه های اين سازمان 
نقش اساسی و عمده ای دارند وی اضافه کرد: نسخه نويسی الکترونيکی دسترسی 
پزشک به سوابق بيمار را راحت تر خواهد کرد و علاوه بر آن تجويز ها علمی تر می 
شود و کار رسيدگی به نسخ پزشکان و رسيدگی به پرداخت ها سرعت می گيرد و 
به نوعی به کاهش هزينه ها و مديريت هزينه صورت می گيرد خوشبختانه در حال 
ورسيدگی  درمان  استحقاق  طرح  دانشگاهی  دولتی  بيمارستانهای  همه  در  حاضر 
الکترونيک اسناد بستری در حال انجام است واجرای طرح فوق در بيمارستانهای 
خصوصی  شروع شده است.وی افزود: در حال حاضر، دو هزار و 786 بيمار خاص 
شامل هموفيلی، تالاسمی، پيوندی و ام اس به صورت رايگان تحت پوشش بيمه 

سلامت استان گيلان هستند.
تحت  بيماران خاص  سرپايی  و  دارويی   ، بستری  تمامی خدمات  گفت:  محمدی 

پوشش بيمه سلامت استان گيلان رايگان است.
مدير کل بيمه سلامت با اشاره به راه اندازی سامانه 1666 بيمه سلامت اضافه 

کرد: اين سامانه برای پاسخگويی به مردم و رسيدگی به درخواست های آنها در 
حوزه بيمه سلامت فعال است که مردم می توانند سوال ها و نظرات خود درباره 

بيمه سلامت را از طريق اين سامانه مطرح کنند.
گفتنی است: در استان گيلان يک ميليون و 201 هزار و 184 نفر در پنج صندوق 
تحت  ايرانيان  و  اقشار  ساير  ،بيمه  روستايی  ،بيمه  همگانی  ،بيمه  دولت  کارکنان 
پوشش بيمه سلامت استان گيلان هستند. براساس اين گزارش، در زمان حاضر، 
و خصوصی،  دولتی  های  بيمارستان  پزشکان،  از  اعم  موسسه   643 و  هزار  يک 
درمانگاه ها، آزمايشگاه ها، راديولوژی ، داروخانه ها و طرف قرارداد با بيمه سلامت 

استان گيلان هستند.

221 میلیارد تومان از مطالبات طرف قرارداد 
بیمه سلامت گیلان پرداخت شد

 دکتر جمشید محمدی :

گردشگری  و  فرهنگی  ميراث  گفت:  زاده  فرج 
بازسازی  برای  که  بودند  کرده  اعلام  استان 
اما  کرد  خواهد  کمک  شهرداری  به  مرمت  و 
و  سازمان ها  از  کدام  هيچ  تاکنون  متاسفانه 
موافقت هايی  و  مکاتبات  به  توجه  با  ادارات 
نکردند. پرداخت  ريالی  بودند،  که اعلام کرده 

کوچک  ميرزا  خانه  ديارميرزا،  گزارش  به 
شده  واقع  رشت  سرای  استاد  محله  در  خان 
زرميخ صومعه  گوراب  در  ميرزا  خانه  اسلحه  و 

سرا واقع در غرب گيلان است.
ميرزا  خانه  اسلحه  معرفی  و  ثبت  اگرچه 
می تواند نقطه قوتی در افزايش جذب گردشگر 
فرهنگی استان تلقی شود اما تا اين لحظه اين 

است. نيافته  تحقق  کار 
که  شد  منتشر  تصاويری  گذشته  سالهای  طی 
نهضت  به  که  خانه ای  بوده،  اين  دهنده  نشان 
و  می داد  ايستادگی  و  نظامی  آموزش  جنگل 
بوده در  از مردان غيرتمند  محفل جمع زيادی 

است. گرفته  قرار  کامل  ويرانی  آستانه 
زرميخ  گوراب  شهردار  زاده  فرج  عبدالرضا 
به  خان  کوچک  ميرزا  خانه  اسلحه  مورد  در 
انجام  که  تحقيقاتی  در  گفت:  وی  تی  صومعه 
است  مقيمی  خانواده  به  متعلق  ملک  اين  شده 

گوراب  شهرداری  سوی  از  نامه   97/12/8 تاريخ  در  که 
زرميخ به اين خانواده به عنوان وراث ارسال شد.

شهردار گوراب زرميخ افزود: در اين نامه از وراث خانواده 

مقيمی خواسته شده بود که در نظر داريم پايگاه مبارزاتی 
و  فرهنگی  ميراث  همکاری  با  را  خان  کوچک  ميرزا 
گوراب  شهر  مردم شناسی  موزه  عنوان  به  گردشگری 
کنيم.وی  بازسازی  و  مرمت  عموم  استفاده  جهت  زرميخ 

نامه  به   98 خرداد   23 تاريخ  در  مالکين  اينکه  بيان  با 
که  کردند  عنوان  مالکين  گفت:  دادند،  پاسخ  شهرداری 
اعلام  را  رضايتشان  و  هستند  موافق  شهرداری  اقدام  با 
استفاده  منظور  به  شهرداری  به  را  ملک  اين  که  داشتند 

می کنند  هبه  مردم شناسی  موزه  و  المنفعه  عام 
با اين شرط که بر سردرب آن بنا، نام مرحوم 

شود. نصب  مقيمی  )کيومرت(  اسدالله 
به  که  اين  بيان  با  زرميخ  گوراب  شهردار 
خانواده،  سوی  از  رضايت  اعلام  محض 
و  سازمان ها  به  مرمت  اقدام  جهت  مکاتبات 
تاريخ  در  کرد:  تصريح  گرفت،  انجام  ادارات 
28 اسفند 98 سازمان برنامه و بودجه موافقت 
و  مرمت  برای  اعتبار  تامين  جهت  را  خود 
شد  قرار  و  کرد  اعلام  ملک  اين  بازسازی 
کارهای  برای  ابتدا  در  تومان  ميليون   30 که 
تاکنون  که  گيرد  تعلق  پروژه  اين  به  مطالعاتی 

نشد. پرداخت  ريالی 
اينکه شهرداری از محل  با اشاره به  فرج زاده 
اين  کردن  محصور  برای  خود  جاری  درآمد 
ملک هزينه کرده است، گفت: ميراث فرهنگی 
که  بودند  کرده  اعلام  نيز  استان  و گردشگری 
کمک  شهرداری  به  مرمت  و  بازسازی  برای 
کدام  هيچ  تاکنون  متاسفانه  اما  کرد  خواهد 
مکاتبات  به  توجه  با  ادارات  و  سازمان ها  از 
ريالی  بودند،  کرده  اعلام  که  موافقت هايی  و 

نکردند. پرداخت 
به  هبه  ملک  اين  کرد:  اظهار  پايان  در  وی 
و  سازمان  به  را  آن  نمی توانيم  ما  و  است  شهرداری 
اين ملک  در  اقدامی که  و هر  کنيم  واگذار  ديگری  اداره 
انجام شود. زير نظر شهرداری  بايد  بخواهد صورت گيرد 

ادامه وضعیت ناگوار پایگاه مبارزاتی میرزا کوچک در گوراب زرمیخ
عبدالرضا فرج زاده شهردار گوراب زرمیخ: وعده دادند اما ریالی پرداخت نکردند



 از سوی معاون اول رئیس جمهوری؛
ابلاغ تصویب نامه هیات وزیران درباره تبدیل 

خمام به شهرستان

خــــبـــر

معاون اول رييس جمهور تصويب نامه هيات وزيران درخصوص شهرستان  شدن 
خمام را ابلاغ کرد تا آرزوی ديرينه مردم اين بخش تحقق يابد.

به گزارش پايگاه اطلاع رسانی ديارميرزا، معاون اول رييس جمهور تصويب نامه 
هيات وزيران درخصوص شهرستان  شدن خمام را ابلاغ کرد.اسحاق جهانگيری 
خود  اخير  جلسه  در  را  خمام  در  تقسيمات  تغيير  وزيران  هيات  اينکه  بيان  با 
ضوابط  و  تعاريف  قانون  سيزدهم  ماده  استناد  به  و  کشور  وزارت  پيشنهاد  به 
تقسيمات کشوری مصوب نموده، عنوان کرد: روستای اشکيک به عنوان مرکز 
دهستان چوکام تغيير يافته و دهستان فرشکی از ترکيب روستاها، مزرعه ها، و 
مکان های جيرسر چوکام، بيج، ميانکل، بيجرودکل، فرشکی، جيرسر باقرخاله، 
للـه کا، مرغداری موحدی خواه، مرکز اکوتوريسم، برنجکوبی صداقتی، مرغداری 
لذيذمرغ، برنجکوبی اسلامی پرست و مرغداری انديشمند، مطابق نقشه ای که 
ايجاد می شود. تاييد شده در بخش مرکزی خمام  از سوی دفتر هيات دولت 

همچنين روستای فرشکی به عنوان مرکز دهستان فرشکی تعيين شده و بخش 
ايجاد  رشت  شهرستان  در  فرشکی  و  چوکام  دهستان های  ترکيب  از  چوکام 
می شود. علاوه بر اين، روستای بالامحله چوکام با تغيير به شهر چوکام، به عنوان 
بخش های  ترکيب  از  خمام  شهرستان  و  گرديده  تعيين  چوکام  بخش  مرکز 
گيلان  استان  در  چوکام  و  کته سر(  و  چاپارخانه  دهستان های  )شامل  مرکزی 
ايجاد می شود.به گفته ی جهانگيری، شهر خمام به عنوان مرکز بخش مرکزی 

شهرستان خمام و همچنين مرکز شهرستان خمام تعيين می شود.
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حدود هفت میلیون 
عدد ماسک ماهانه در 
گیلان تولید می شود

معاون هماهنگی اموراقتصادی استاندار گيلان گفت: به طور متوسط 
ماهانه هفت ميليون عدد ماسک در اين استان توليد می شود.

با کرونا  ايرنا، آرش فرزام صفت در جلسه ستاد مقابله  به گزارش 
افزود: از سوم تا هشتم آبان يک ميليون و 770 هزار عدد ماسک 
در استان گيلان توليد شد که بخشی از آن در اختيار دانشگاه علوم 

پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی استان قرار گرفت. 
می  وارد  گيلان  خارج  از  نيز  ماسک  از  بخشی  داشت:  اظهار  وی 
با توجه به کيفيت و قيمت خيلی نمی توان مطمئن بود  شود که 
باشد.  استان  توليدی  واحدهای  از  ماسک  تامين  اولويت  بنابراين 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار گيلان در ادامه تسهيلات 
کرونا دريافت شده را تاکنون 31۵ ميليارد تومان عنوان و خاطر نشان 
کرد: در اين مدت تسهيلات کرونا به 2۵ هزار و 488 نفر و کارگاه 

پرداخت شده است.

رييس دانشگاه گيلان و رئيس کارگروه آموزش ستاد کرونا گيلان 
نيز در اين جلسه اظهار داشت: بر اساس آخرين گزارش هم اکنون 
98 درصد مدارس استان داير است و 1۵ درصد دانش آموزان در 
دانش  افزود: حضور  احمد رضی  .سيد  يابند  کلاس ها حضور می 
آموزان روستايی بيشتر است و ميزان حضور در شهرها و شهرهای 
بزرگتر کمتر گزارش شده و دانش آموزان مطالب و آموزش ها را از 

طريق مجازی دريافت می کنند. 
رعايت  شده  اعلام  گزارش  آخرين  اساس  بر  داشت:  بيان  وی 
دستورالعمل های بهداشتی در مدارس 8۵ درصد مطلوب، 10 درصد 
متوسط و پنج درصد ضعيف است. وی در بخش ديگری از سخنانش 
با اشاره به اعلام نتايج آزمون دکتری، کارشناسی ارشد و کارشناسی 
اظهار داشت: بنا شده تا همه دانشگاه ها در استان گيلان ثبت نام 

اوليه را به صورت اينترنتی انجام دهند.

رئيس دانشگاه علوم پزشکی گيلان بر ضرورت ارائه خدمات 
شبانه روزی به مردم در بيمارستان انزلی تاکيد کرد و گفت: بايد از 
ظرفيت منطقه آزاد انزلی همچون شرکت نفت در جنوب کشور، 

در توسعه سلامت بندر انزلی استفاده شود.  
پزشکی گيلان  دانشگاه علوم  اطلاع رسانی  پايگاه  به گزارش 
جهت  به  گيلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  هيئت رئيسه  )وبدا(، 
احصا  همچنين  و  درمان  و  بهداشت  زيرساخت های  بررسی 
انزلی  بندر  شهرستان  در  حوزه  اين  چالش های  و  مشکلات 
حضور يافت. بررسی عملکرد پزشکان، پرستاران، امور پشتيبانی 
و رفاهی، مالی و بودجه، دارو غذا، تجهيزات پزشکی، امور حقوقی 
و نيروی انسانی و همچنين بازديد و نظارت بر پروژه های عمرانی 
حوزه سلامت ازجمله اقدامات حضور هيئت رئيسه دانشگاه علوم 
بندرانزلی بود.  پزشکی گيلان در سفر يک روزه به شهرستان 
همچنين  ضمن  گيلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  هيئت رئيسه 
بررسی از مراکز بهداشتی درمانی آبکنار، کپورچال، ليجارکی، 
هاديان و سليقه دار در شورای سلامت انزلی نيز حضور يافته و 

گزارشی را از وضعيت موجود ارائه کردند.
دکتر ارسلان سالاری، رئيس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات 
بهداشتی درمانی گيلان در اين نشست با تاکيد بر لزوم ارائه 
خدمات پزشکی در بندرانزلی، اظهار کرد: در شهرستان بندرانزلی 
اختصاص يافته  متخصص  پزشک  شهرستان ها  ساير  برابر  دو 
و اين مهم می طلبد از داشته ها و ظرفيت های موجود در اين 

شهرستان بيشتر استفاده شود.
وی با اشاره به عقب ماندگی زيرساخت های بهداشت و درمان 
در بندرانزلی، افزود: کارهايی که طی چند سال گذشته و پيش 
از تشديد تحريم ها در اين شهرستان می توانست انجام بگيرد، 
متأسفانه در انزلی موردتوجه قرار نگرفته است. رئيس دانشگاه 
علوم پزشکی گيلان با اشاره به طرح های تحول سلامت در 
استان، گفت: در بسياری از استان ها طرح های تحول سلامت 
به بهره برداری رسيده اما مراکزی همچون مرکز امام علی )ع( 
در انزلی همچنان به بهره برداری نرسيده است هرچند اکنون 1۵ 

ميليارد به اين مرکز اختصاص يافته است.

علوم  دانشگاه  بالای  های  بدهی  به  اشاره  با  سالاری  دکتر 
پزشکی گيلان، افزود: پس از عبور از بحران های برف و کرونا، 
با استمداد از کمک های سازمان برنامه وبودجه، وزارت بهداشت، 
نمايندگان مجلس و همچنين ارتش توانستيم بيش از نيمی از 
مطالبات را بپردازيم. وی با اشاره به منقضی شدن پروژه های 
طرح تحول سلامت، گفت: مجدداً طرح های تحول سلامت 
در استان به جريان انداخته شده و اميدواريم بتوانيم تعدادی از 
آن ها ازجمله کلينيک ها را تا پايان دولت به بهره برداری برسانيم. 
منفی  تراز  به  اشاره  با  گيلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئيس 
درآمدی بيمارستان انزلی، گفت: 14 ميليارد تومان به ازای درآمد 
هفت ميلياردی بيمارستان انزلی اعتبار صرف شده در حاليکه در 
شرايط حضور ۵3 پزشک متخصص در اين بيمارستان، درآمدها 

بايد بيشتر باشد.
در  شب  و  عصر  شيفت های  اينکه  ر  تاکيد  با  سالاری  دکتر 

کند،  خدمت  ارائه  متخصص  پزشکان  توسط  بايد  بيمارستان 
بيمار  نيمه های شب  تا  پزشکان  از مطب ها،  برخی  در  گفت: 
از  روزی  شبانه  به صورت  بايد  مردم  ازاين رو  می کنند،  ويزيت 
خدمات درمانی بيمارستان انزلی نيز بهره مند شوند.  وی با اشاره 
به درون سپاری خدمات درمانی ازجمله تشخيص پزشکی، گفت: 
بايد بسياری از خدمات آزمايشگاهی به مردم انزلی ارائه شود تا 

برای هر آزمايش ساده مجبور نباشند به بيرون مراجعه کنند.
رئيس دانشگاه علوم پزشکی گيلان با بيان اينکه بايد از ظرفيت 
پزشکان موجود در انزلی استفاده شود، گفت: پزشکان مستقر 
در بيمارستان شهيد بهشتی انزلی فول تايم هستند نه پاره وقت.  
بنابراين خدمات ارائه شده نيز بايد تمام وقت به مردم ارائه شود. 
دکتر سالاری با تاکيد بر استفاده از ظرفيت منطقه آزاد انزلی در 
جهت توسعه خدمات سلامت در انزلی، گفت: شرکت نفت در 
جنوب کشور درآمدی را به حوزه سلامت تخصيص می دهد و 

لازم است درصدی از درآمد منطقه آزاد انزلی نيز به شهرستان 
و حتی به استان اختصاص پيدا کند تا ما شاهد رشد و توسعه 

سلامت در اين منطقه باشيم.
به  اسلامی  آزاد  دانشگاه  پيشنهاد  موضوع  به  همچنين  وی 
اشاره  اين شهرستان  در  پزشکی  آموزش  خدمات  ارائه  جهت 
کرد و گفت: ورود دانشگاه آزاد در هر منطقه ای موجب افزايش 
ظرفيت ها می شود ازاين رو بايد آمادگی دانشگاه آزاد را برای ارائه 
خدمات آموزشی و درمانی در شهرستان انزلی با توجه به وجود 
پرديس دانشگاه علوم پزشکی به فال نيک گرفت. وی همچنين 
بر لزوم فعال سازی بخش آنژيوگرافی توسط بخش خصوصی و 
ساير بخش های درمانی در بندرانزلی تاکيد کرد و اختصاص سه 
دستگاه ونتيلاتور، يک دستگاه دياليز، تأمين تمامی تجهيزات 
اتاق عمل و آزمايشگاه و همچنين تجهيزات     در صورت توسعه 

آن، در بيمارستان شهيد بهشتی بندرانزلی را متعهد شد.
انزلی به عنوان پايلوت بهداشت و درمان ديده شود

در  بندرانزلی  شهرستان  مردم  نماينده  دنيامالی،  احمد  دکتر 
مجلس شورای اسلامی نيز در اين نشست با تأکيد بر تقويت 
زيرساخت های حوزه سلامت، اظهار کرد: انزلی بايد به عنوان يک 
پايلوت در بخش های بهداشت و درمان به صورت ويژه ديده شود. 
وی با اشاره به مهمان پذير بودن انزلی، افزود: انزلی جزو اولين  
شهرهای دارای اورژانس و انتقال خون کشور بوده اما شرايط اين 
شهرستان اکنون در بخش استقرار اورژانس و خودرو مطلوب 
نيست و مستلزم توجه بيش ازپيش است. رئيس مجمع نمايندگان 
گيلان در خانه ملت، خواستار بهبود  وضعيت بهداشت در نهادها 
و ادارات بندرانزلی شد.  دکتر دنيا مالی با اشاره به کمبود نيرو 
انسانی، خاطرنشان کرد: اين شهرستان در تمامی بخش های 
نيروی انسانی از متوسط نرم استانی عقب است و بايد به اين 
حوزه نيز توجه کافی بشود. نماينده مردم شهرستان بندرانزلی 
با اشاره به طولانی شدن پرداخت منابع مالی به حوزه سلامت 
اين شهرستان، گفت: بيمارستان شهرستان در اغلب بخش ها 
بدهکار است و مشکلات زيادی در اين زمينه دارد و بايد مورد 

توجه قرار گيرد.

 از ظرفیت منطقه آزاد در توسعه سلامت انزلی استفاده شود

دو هفته نامه اجتماعی . ورزشی

رييس اتحاديه خواروبار شهرستان رشت گفت: چون جمعيت رشت نسبت به 
شهرستان های ديگر گيلان بيشتر است، مردم اين شهرستان رنج بيشتری از 

کمبود روغن می برند.
در  روغن  کمبود  خصوص  در  ايسنا  با  گو  و  گفت  در  ثابت  محمدحسين 
فروشگاه های شهرستان رشت اظهار کرد: اين مشکل فقط مختص شهرستان 

رشت نيست و کمبود اين کالا در همه کشور وجود دارد.
وی افزود: از 1۵ روز گذشته تاکنون مردم برای تهيه روغن خوراکی مورد نياز 
خانوار خود با مشکل مواجه هستند و به صورت محدود توانسته اند، خريد کنند. 
با پيگيری هايی که انجام شده است، اميدواريم تا هفته آينده  ثابت ادامه داد: 

کمبود روغن برطرف شود.
جمعيت  اينکه  به  توجه  با  گفت:  رشت  شهرستان  خواروبار  اتحاديه  رييس 
بنابراين  است،  بيشتر  گيلان  شهرستانهای  ديگر  به  نسبت  رشت  شهرستان 

تقاضا بيشتر است و کمبود اين کالا بيش از ديگر از شهرستان ها وجود دارد.
کالا  اين  قيمت  افزايش  برای  بهانه ای  روغن  کمبود  شايد  کرد:  تصريح  وی 
است که با توجه به وضعيت اقتصادی مردم بايد جلوی متخلفين گرفته شود، تا 
اهدافشان محقق نشود. ثابت خاطرنشان کرد: انتظار می رود شرکت هايی که 

روغن دارند، حتما نسبت به توزيع عادلانه اين کالا اقدام کنند.
مار سيده که  به  نيز  اتحاديه خواروبار شهرستان رشت گفت: خبرهای  رييس 
روغن ها از بنادر کشور تخليه شده اند و در شرکت ها در حال بسته بندی هستند، 

اميدواريم هرچه زودتر مردم از فشار نبود اين کالا رها شوند.
وی با اشاره به تماس های متعدد مردمی که به خاطر کمبود روغن با اتحاديه 
دارند، افزود: ما نيز از روی مردم شرمنده ايم و از فروشگاه هايی که به دلايل 
مختلف می توانند روغن مورد نياز مردم را تهيه کنند، می خواهيم در اين شرايط 

سخت ياريگر مردم باشند.
ثابت تاکيد کرد: فروش اجباری هر کالا به مردم ممنوع است و هيچ فروشگاهی 
حق ندارد، خريدار روغن را مجبور کند کالای ديگری همراه روغن بخرد. وی 
افزود: تاکيد دارم که فروش اجباری کالا نظير رب، لامپ، وازلين و ... همراه 
روغن خوراکی ممنوع است و در صورت مشاهده متخلفين به مسئولين مربوطه 

معرفی می شوند.

 رییس اتحادیه خواروبار شهرستان رشت
وغن رنج مردم رشت از کمبود ر

وشگاه ها  در فر

تأکید دکتر سالاری بر ارائه خدمات شبانه روزی به مردم انزلی

استاندار گيلان مردم را بزرگترين سرمايه اجتماعی و فرهنگی 
رشت خواند و با تصريح اينکه مطالبات و خواسته های شهروندان 
بايد شنيده شود، گفت: انتظار دارم برای تکميل پروژه های نيمه 

تمام، طبق برنامه ريزی و اولويت بندی تلاش صورت گيرد.
ارسلان زارع در ديدار شهردار و اعضای شورای اسلامی رشت 
به پيشنه اين شهر اشاره کرد و افزود: در شهری که حدود يک 
از جمعيت استان بصورت متراکم در آن سکونت دارند،  سوم 
توجه به مديريت شهری و تلاش برای حل مشکلات مردم و 
توسعه امری ضروری محسوب می شود. وی پيشبرد امور و بهبود 
مديريت شهری را نيازمند تلاش جمعی خواند و گفت: تحقق 

اين مهم بعنوان يک راهبرد اساسی، نيازمند برنامه ريزی است.
دکتر زارع با بيان اينکه شهرداری بيشترين ارتباط را با مردم دارد 
و خدمات زيادی را به آنان ارائه می دهد، تصريح کرد: در جريان 
اين ارتباط گسترده، پاسخگويی به مردم همراه با تکريم آنان 
يک اصل مهم است. استاندار گيلان مطالبه گری مردم و بيان 
مشکلات  شان به اعضای شورای شهر را نشانه تناسب مسئوليت 
و اعتماد آنان به منتخبان خود و سرمايه ای ارزشمند دانست که 
بايد برای رفع دغدغه و نيازمندی های مردم بيش از پيش کوشيد.
وی با يادآوری تاکيد خود در مراسم معارفه شهردار رشت بر لزوم 
تعامل و هم افزايی شورای شهر و شهرداری به عنوان دو نهاد بر 
آمده از آرای مردم گفت: از اصلی ترين مولفه ها در توسعه شهر، 
تعاملات گسترده و تلاش برای شناسايی و رفع موانع است و 
نبايد بگذاريم اختلاف نگاه ها موجب بروز اختلال در امور شهری 

و خدمات رسانی به شهروندان شود.
نماينده عالی دولت در گيلان گفت: شهرداران و اعضای شورای 

شهرها بايد با مديران دستگاه های اجرايی استان نيز ارتباطی 
و  استان  مديران  البته همکاری شايسته  و  باشند  داشته  موثر 
شهرستان ها با شهرداران و شوراها هم الزامی است و نبايد هيچ 
مانعی موجب اختلال در مديريت امور شهری گردد که پذيرفتنی 
را  رشت  فرهنگی  و  اجتماعی  سرمايه  بزرگترين  وی  نيست. 
مردمان اين شهر خواند و بيان داشت: پيشينه غنی مردمان اين 
ديار با فرهنگ و معنويت آنان درآميخته و امروز هم در بسياری 

از مولفه ها شاهد ممتاز بودن آنان هستيم.
استاندار گيلان مشکلاتی همچون نامناسب بودن آسفالت معابر 
و خيابان ها، زباله، بافت های فرسوده و نيز آلودگی دو رودخانه 
مديريت  حوزه  مشکلات  بزرگترين  از  را  گوهررود  و  زرجوب 
شهری در رشت دانست و افزود: بايد از همه ظرفيت های ملی 
و استانی در جهت حل مشکلات ياد شده بهره مند شد که در 
جهت تحقق اين مهم پيگيری و ممارست برای رسيدن به نتيجه 

مطلوب نقش موثری دارد.
وی پروژه های نيمه تمام را يکی از دغدغه های بحق مردم خواند 
که مسئولان نيز بر اجرا و تکميل آن ها تاکيد دارند و گفت: 
انتظار دارم بر اساس اولويت بندی نسبت به اتمام هريک از اين 
پروژه ها تلاش شود. استاندار گيلان با اشاره به تخصيص ارزش 
افزوده به شهرداری رشت، گفت: از سال گذشته تا پايان مهرماه 
سال جاری 129 ميليارد تومان اعتبار نقدی به شهرداری رشت 
انتظار می رود در هزينه کرد آن ها برای رفع  پرداخت شده که 

مشکلات مردم اقدامات لازم صورت گيرد.
دکتر زارع به مشکل باشگاه های ورزشی بويژه تيم های فوتبال 
مسئولان  ازطريق  خود  پيگيری های  يادآوری  با  و  کرد  اشاره 

کشوری، خواستار توجه جدی تر بخش های غير دولتی مسئول 
و نهادهای ذيربط و اتخاذ تصميماتی اصولی برای رفع مشکلات 
و نگرانی هواداران شد. نماينده عالی دولت در استان با تاکيد بر 
اينکه بايد مطالبات و خواسته هايی که مردم از مسئولان دارند را 
شنيد، خاطرنشان کرد: انتظار دارم شهرداری بعنوان يک نهاد عام 
عمرانی، اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی در پيشبرد امور توسعه 

محور شهری پيگير و پيشتاز باشد.
علی اوسط اکبری مقدم معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار 
گيلان نيز در اين ديدار با اشاره به پيگيری های نماينده عالی 
دولت در استان در خصوص پروژه تصفيه خانه فاضلاب رشت 
گفت: پيرو اين مذاکرات طی روزهای گذشته بودجه ای برای 
قابل  بخش های  اميدواريم  که  يافت  تخصيص  پروژه  اجرای 
سوز  زباله  نيروگاه  پروژه  به  وی  شود.  تکميل  آن  از  توجهی 
600 تنی رشت و طرح جامع تفضيلی شهر اشاره کرد و افزود: 
استانداری گيلان با تمام توان پيگير تکميل پروژه های نيمه تمام 

و ساماندهی پروژه های عمرانی ست.
سيد محمد احمدی شهردار رشت نيز در اين نشست به معضل 
ساخت و ساز در زمين های نسقی و ورود برخی افراد بی تجربه به 
ساخت و ساز در اين حوزه اشاره کرد و گفت: عدم صدور پروانه 
برای واحدهای احداثی در زمين های نسقی به معنای مديريت 
در اين بخش نيست. وی بر لزوم اجرای سياستی مناسب برای 
رفع مشکل ساخت و ساز غيرمجاز در زمين های نسق تاکيد 
نظام مهندسی  قوانين  بدون رعايت  افزود: نسق سازی  و  کرد 
و نظارت شهرداری، می تواند عواقب جبران ناپذيری به همراه 
داشته باشد. احمدی با اشاره به اينکه شهرداری رشت تاکنون 
در ارائه خدمات به دستگاه های اجرايی و مردم از هيچ تلاشی 

دريغ نکرده، افزود: برای اجرای هرچه سريع تر پروژه های استانی 
که از اهميت بالاتری برخوردارند، نيازمند همکاری دستگاه های 

اجرايی استان هستيم
احمد رمضان پور رييس شورای اسلامی شهر رشت نيز موضوع 
ساخت و ساز در زمين های نسقی را بعنوان يکی از مشکلات 
جدی در رشت دانست و گفت: اين موضوع امروز به چالشی 
جهت  قانونی  راهکار  ارائه  خواستار  اين رو  از  شده  بدل  مهم 
در  ساز  و  ساخت  پروسه  شدن  قانونمند  و  معضل  اين  حل 
از سوی شهرداری هستيم.  نظارت  ايجاد  و  نسق  زمين های 
وی به پيگيری اجرای پروژه تراموای رشت در شورای عالی 
ترافيک کشور اشاره و اضافه کرد: اين پروژه سال ها مورد بحث 
و بررسی در شورای شهر قرار گرفت و به عنوان تنها شهر 
کشور از اين رديف بودجه برخوردار است و تقاضا داريم نسبت 
به اعطای مجوزهای لازم برای فراخوان تراموا اقدامات لازم 
انجام شود.همچنين در اين نشست اسماعيل  در سطح ملی 
فرهام  شيرزاد،  فاطمه  رسولی،  رضا  زاکری،  بهراد  حاجی پور، 
و  جذب  حجت  عليپور،  محمدحسن  عبداللهی،  حامد  زاهد، 
تراموا،  نسقی،  اراضی  خصوص  در  منش  عاقل  محمدحسن 
زباله سوز رشت، رصدخانه  پروژه پسماند،  بازآفرينی شهری، 
موزه  خانه  جمله  از  تخصصی  موزه های  گيلانی،  کوشيار 
مشروطه، توجه بيشتر به رسيدگی مطالبات شهروندان، اصلاح 
در نقشه تفضيلی رشت، تکميل پروژه های نيمه تمام، نگرانی از 
ورود گردشگران به گيلان، پرداخت حقوق پرسنل شهرداری، 
وضعيت  تبديل  و  مديريتی  پست های  در  ساختار  اصلاح 
تيم های  مشکلات  همچنين  و  باسابقه  قراردادی  نيروهای 

فوتبال سپيدرود و داماش مطالبی بيان کردند.

خواسته های شهروندان شنیده شود 
استاندار گیلان در دیدار با شهردار و اعضای شورای شهر رشت؛
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دو هفته نامه اجتماعی . ورزشی

اولین تندیس جایزه ادبی حیرت برای ادبیات 
گیلان

خــــبـــر

تازه  با موفقيت  ايران،  اختتاميه ی پنجمين دوره جشنواره داستان خلاقانه سال 
نويسنده گيلانی همراه بود. اين مراسم بخاطر شيوع بيماری کرونا اين بار بصورت 
آنلاين برگزار شد، و جايزه ويژه به همراه تنديس جايزه ادبی خلاقانه سال ايران به 

وحيد شعبانی رسيد.
به گزارش خط اول فراخوان اين جشنواره در ابتدای بهمن ماه گذشته منتشر شد و 
مهلت آن با ارسال 831 اثر از سراسر ايران، در انتهای ارديبهشت ماه به پايان رسيد. 
ده اثر برتر در آغاز تير ماه معرفی شدند و اختتاميه به مهر ماه موکول گرديد که در 
جريان آن داستان کوتاه »هرج و مرج« اثر سياوش قربانی پور از شهرکرد بعنوان 
اثر برتر از نگاه داوران انتخاب شد. داستان کوتاه »تهران پايتخت ايران است« اثر 

ياسر قاسمی کلواری از لردگان نيز در بخش داوری برگزيدگان به مقام اول رسيد.
در کنار اين داستان کوتاه »خلاء، ناکجا، و آنچه زندگی می ناميم« از وحيد شعبانی از 
گيلان، به خاطر سه دوره حضور اين نويسنده در جمع نفرات برتر، به دريافت جايزه 

ويژه و تنديس جايزه ادبی حيرت نائل آمد. در متن بيانيه اين اخنتاميه آمد:
همچنين وحيد شعبانی نويسندۀ داستان کوتاه »خلا، ناکجا و آنچه زندگی می ناميم« 
به دليل کيفيت آثار خود که تاکنون در سه دوره از جشنواره جزو برترين آثار بوده  اند، 
شايستۀ تقدير ويژه و دريافت تنديس جشنواره و امتياز چاپ کتاب مستقل از سوی 

انجمن ادبی هنریِ حيرت اعلام می  شود.
وحيد شعبانی پيش از اين در سال 9۵ با داستان »بوسه بر خرگوش« و در سال 97 با 
داستان »مرگ ستاره متناقض صبح« در جمع نفرات برتر جايزه ادبی داستان خلاقانه 

سال ايران قرار گرفته بود.
جشنواره داستان کوتاه خلاقانه ايران با عنوان حيرت، از سال 1394 هر سال در شيراز 
برگزار می شود و بر اساس آيين نامه آن، جشنواره حيرت از هرگونه اصالت دادن به 
نگاه خلّاقانه در هنر و ساختارشکنی و فراتر رفتن يا برون رفت از سنت های تثبيت 
شده داستان نويسی استقبال می کند. اين جشنواره، غير دولتی، و در سياست گذاری 

ها و تصميم گيری ها و اجرا، کاملًا مستقل می باشد.
وحيد شعبانی نويسنده چهل ساله گيلانی ست که پيش از اين در زمستان سال 97 

برنده دومين دوره جايزه ادبی بيژن نجدی نيز شده بود.
اين اولين جايزه يک نويسنده گيلانی در جشنواره داستان خلاقانه سال ايران است.

درآمد ۴ میلیارد و 
۷۰۰ میلیون تومانی 
موقوفات در گیلان

 4 موقافات  درآمد  محل  از  اينکه  بيان  با  گيلان  اوقاف  مديرکل 
است،  شده  عمل  واقفين  نيات  به  تومان  ميليون  و 700  ميليارد 
گفت: امانت داری در عمل به نيات واقفان مهمترين رسالت اوقاف 
در  امروز  گيلان  اوقاف  مديرکل  عليزاده،  حجت الاسلام  است. 
نشست با اصحاب رسانه که به مناسبت هفته وقف در اداره کل 
اوقاف برگزار شد، با اشاره به اينکه گيلان دارای 941 بقعه متبرکه 
است، اظهار کرد: بيش از 3000 خادم افتخاری در اين بقاع متبرکه 

فعاليت می کنند.
از  گيلان  اوقاف  برنامه های  افزود:  کرونا،  به شيوع  اشاره  با  وی 
بهمن ماه سال گذشته تحت تاثير ويروس کرونا قرار گرفت و همه 
امکانات و فعاليت ها در خدمت مقابله با کرونا بسيج شد؛ در اين 
راستا 19 هزار  بسته ملزومات بهداشتی با اعتباری بيش از 800 
ميليون تومان، 4۵00 بسته کمک معيشتی به ارزش بيش از يک 

ميليارد تومان، تهيه و توزيع ۵0 هزار پرس غذای گرم با مبلغ 400 
ميليون تومان و همچنين توزيع نان صلواتی در شهرهای تالش، 
رودسر، رشت، لنگرود و ماسال از جمله اقدامات اوقاف گيلان در 

زمان شيوع کرونا بوده است.
توليد ماسک  کارگاه  راه اندازی 1۵  اوقاف گيلان گفت:  مديرکل 
اشرفيه، صومعه  آستانه  رشت،  رودسر،  آستارا،  شهرستان های  در 
سرا، لنگرود، آستانه اشرفيه و بندرانزلی و توليد 134 هزار ماسک 
با صرف هزينه 110 ميليون تومان از ديگر اقدامات اوقاف گيلان 
با  بوده است. حجت الاسلام عليزاده  با کرونا  مقابله  راستای  در 
اشاره به فعاليت های اجتماعی و فرهنگی در اوقاف گيلان، گفت: 
راه اندازی 22 مرکز افق و همچنين راه اندازی  100خيمه معرفت 
اوقاف استان طی يکسال  اقدامات فرهنگی و اجتماعی  از جمله 

گذشته بود است.

نــــوبخت می آیــــــد ؟
در ميان اخبار انتخابات 1400 يک نام ديگر به عنوان کانديدای 
احتمالی رياست جمهوری شنيده شده است؛ محمدباقر نوبخت. 
ظاهرا يکی از تشکل های معلمان نزديک به اصلاح طلبان نيز 

در حال کمک به اوست.
برای  که  مختلفی  اسامی  ميان  در  24؛  رويداد  گزارش  به 
اسامی  و   1400 جمهوری  رياست  انتخابات  کانديداتوری 
و  جهانگيری  اسحاق  و  عارف  محمدرضا  همچون  مختلفی 
عباس آخوندی و رضا اردکانيان، اين روزها يک نام ديگر شنيده 

می شود: محمدباقر نوبخت.
و  احزاب  بعضی  با  نوبخت  که  است  حاکی  اخبار  برخی 
تشکل های صنفی ديدار هايی داشته و وعده هايی به آن ها داده 
در  روز ها  اين  اصلاح طلبان  به  نزديک  معلمان  تشکل  است. 
شبکه های اجتماعی مدام از نوبخت به خاطر پيگيری وعده های 

مربوط به معيشت فرهنگيان تقدير می کند.
را  استانی خود  ماه گذشته سفر های  دو  يکی  در  نيز  نوبخت 
و  کرده  بزرگ سفر  و  استان کوچک  به چند  و  داده  افزايش 
فعالان  بعضی  است.  داده  اقتصادی  آن ها وعده های  در همه 
تلاش های  آخرين  را  نوبخت  اقتصادی  وعده های  سياسی، 
روحانی می دانند که می خواهد خاطره خوبی در ذهن مردم باقی 
بگذارد، اما برخی معتقدند اين ها زمينه ساز کانديداتوری نوبخت 

در انتخابات رياست جمهوری 1400 است.
شنيده هايی نيز به گوش می رسد که بعضی از بزرگان حزب 
انتخابات  در  که  رسيدند  جمع بندی  اين  به  توسعه  و  اعتدال 
شرکت کنند و تجربه انتخابات گذشته را تکرار کنند و گزينه 
اختصاصی و جدی برای انتخابات داشته باشند. اگر در سال 92 
رهبر معنوی جريان اعتدال، نامزد اختصاصی اعتدال و توسعه 
بود، اين بار آن ها به دبيرکل خود به عنوان نامزد انتخابات نگاه 

می کنند.
اميدوار  اعتداليون فردی است که  نگاه  نوبخت در  محمدباقر 
است با پشتوانه حزب اعتدال و توسعه وارد انتخابات رياست 
جمهوری شود. نوبخت در سال هايی که سکان سخنگويی را به 
دست داشت، يک جنتلمن اتو کشيده بود که هر هفته در ديدار 
با خبرنگاران با هيجان و البته دقت بسيار از تصويب قوانين 
در  چند  و هر  آن صحبت می کرد  ارقام  و  اعداد  با  اقتصادی 
پاسخ به سوالات سياسی با نهايت محافظه کاری پاسخگو بود، 
اما تسلط او به ارقام و مباحث بودجه و اقتصاد برای خبرنگاران 
اقتصادی حاضر در نشست های هفتگی سخنگوی دولت آنقدر 
جذاب بود که بعد از استعفای او، غيبتش در رسانه ها حتی برای 
افکار عمومی نيز قابل درک بود و علی ربيعی با آنکه بيش از 

نوبخت اهل رسانه بود، نتوانست جای او را پر کند.
در حال حاضر دولت روحانی در کمترين ميزان محبوبيت و 
مقبوليت خود در هشت سال گذشته قرار دارد و در اين شرايط 
صحبت کردن از نامزد اختصاصی حزب اعتدال و توسعه کمی 
نوبخت  حاميان  اما  می رسد،  نظر  به  ذهن  از  دور  و  عجيب 

می گويند 8 سال پيش هم رئيس جمهور شدن حسن روحانی 
همينقدر عجيب و دور از ذهن بود.

سابقه سیاسی محمد باقر نوبخت
بهمن 78 سراسر ميادين تهران مملو از بنر های انتخاباتی 
بود. جريان های مختلف سياسی به اشکال مختلف در نقاط 
مختلف شهر، بيرق های خود را برافراشته بودند تا در يکی 

از آزادترين انتخابات پارلمانی تاريخ جمهوريی 
اسلامی، سهم خود را از کرسی های مجلس 

مشخص کنند.
اصولگرايان با شعار »مجلس ششم، تفاهم، 
حل مشکلات مردم« و جبهه مشارکت با 
شعار »ايران برای همه ايرانيان« دو نگاه 
انتخابات را به نمايش  کاملا متفاوت به 
گذاشته بودند. کارگزاران از تصوير خاتمی 
بود،  کرده  استفاده  هاشمی  کنار  در 
)چنانچه مجمع روحانيون مبارز نيز چنين 
کرده بود و عکس خاتمی را کنار کروبی 

نشانده بود(
در اين ميان حزب اعتدال و توسعه هم 
بود. شعار اصلی  تبليغات وسيعی کرده 
انتخابات  در  توسعه  و  اعتدال  فهرست 
مجلس ششم »می خواهم شاد، سرافراز 
البته  که  بود  کنم«  زندگی  رفاه  در  و 
جامعه  فهرست  با  بسياری  مشترکات 

روحانيت مبارز داشت.
مطلق  پيروزی  با  ششم  مجلس  انتخابات 
آن  در  بود.  همراه  اصلاح طلبان  جريان 
انتخابات، هاشمی رفسنجانی هرچند پس 
از بازشماری آراء توانست در جمع 30 نفره 
تهران قرار بگيرد، اما از حضور در مجلس 

انصراف داد. با اين وجود محمدباقر نوبخت 
توانست با رأی قابل توجهی برای چهارمين بار 

ششم،  مجلس  در  او  شود.  مجلس  وارد  رشت  از 
همفکرانش  از  جمعی  همراه  به  را  اعتدال  فراکسيون 

تشکيل داد.
اعتدال و توسعه، سال 80 از نامزدی سيد محمد خاتمی دفاع 
کرد. سال 84 که جريان های اصلاح طلب، به سراغ معين و 
کروبی رفته بودند، اعتدال و توسعه از نامزدی اکبر هاشمی 

رفسنجانی حمايت کرد.
نوبخت،   1384 رياست جمهوری  انتخابات  خلال  در 
فردايی  برای  نهم  »ائتلاف  عنوان  با  ائتلافی  سخنگوی 
و  حزب  چند  از  ائتلاف  اين  داشت.  عهده  بر  را  بهتر« 
گروه، چون حزب کارگزاران سازندگی و حزب اعتدال و 

توسعه تشکيل شده بود که حامی اصلی ورود اکبر 
هاشمی رفسنجانی به انتخابات رياست جمهوری 
و در اصل، ستاد انتخاباتی غيررسمی او محسوب 

می شد.
اعتدال و توسعه در سال 88 از ميرحسين موسوی 
نااميدی  شرايط  در   ،92 سال  اما  کرد،  حمايت 
حمايت  به  تصميم  طلبان،  اصلاح  مطلق 
بار  اين  گرفت.  روحانی  حسن  از 
نامزد اختصاصی اين حزب وارد 
عرصه انتخابات شد و در اتفاقی 
که باورش برای خود اعضای 
حزب هم دشوار بود، حسن 
روحانی به رياست جمهوری 

رسيد.
نوبخت که سخنگوی ستاد 
روحانی  ستاد  و  هاشمی 
عنوان  به   92 سال  بود، 
انتخاب  دولت  سخنگوی 
گرفتن  اوج  زمان  تا  شد 
در  اقتصادی  بحران های 
ماند  باقی  مسئوليت  اين 
و همزمان به عنوان رئيس 
سازمان برنامه و بودجه، به 

فعاليت پرداخت.
محمود  نوبخت،  محمدباقر 
زينی وند،  مجتبی  واعظی، 
مرتضی بانک، فاطمه هاشمی، 
اکبر  و  شفيعی  مسعود  جنتی،  علی 
حزب  اعضای  سرشناس ترين  ترکان، 
دوره  يک  در  هستند.  توسعه  و  اعتدال 
افرادی مثل حاجی بابايی و کاظم جلالی 
هم عضو حزب اعتدال و توسعه شدند، اما با 
روی کار آمدن دولت احمدی نژاد از عضويت 
در اين حزب کنار کشيدند و حتی حاجی بابايی 
رسما در مجلس دهم رئيس فراکسيون ولايی 

شد.
انتخابات  در  حضور  برای  نوبخت  چالش های 

 1400
هرچند نوبخت در انتخابات مجلس دهم با لابی 
وارد  را  برادر خود  توانست  با اصلاح طلبان  خوب 
رييس  او  حتی  و  کند  تهران  طلبان  اصلاح  ليست 
و  اعتدال  حزب  اما  شد،  مجلس  بهداشت  کميسيون 
توسعه عموماً به خاطر رفتار های خاص بعضی اعضای آن 

امروز به شدت از جريان اصلاح طلب دور شده است.

محمود  تصميم گيری های  چيزی  هر  از  بيش  طلبان  اصلاح 
حزب  کل  پای  به  را  دولت  در  او  قلمروگشايی  و  واعظی 
در  آنکه  با  جهانگيری  اسحاق  می نويسند.  توسعه  و  اعتدال 
حزب کارگزاران بود )جناح راست اصلاح طلبان( اما دست کم 
شناخته  موجود  گزينه  اصلاح طلب ترين  عنوان  به  دولت  در 
زور  واعظی«   - »جهانگيری  دوگانه  در  اينحال  با  می شد، 
واعظی می چربيد و دولت روحانی روز به روز به اصولگرايان 
نزديکتر شد و گزينه هايی به کابينه وارد شدند که عموما ارتباط 
چندانی با خواست های اصلاح طلبان نداشتند؛ اين موضوع به 
ويژه در دولت دوم روحانی بيشتر ديده شد و با سياست های 
دولت کاملا بر خلاف وعده های پيشين جلو رفت. اگر پيشنهاد 
کانديداتوری به نوبخت داده شده و او بخواهد جدی روی آن 
فکر کند، ابتدا بايد تصميمات حزب اعتدال و توسعه را يکبار 
بازخوانی کند تا دريابد که تا چه اندازه می تواند روی حمايت 
اصلاح طلبان حساب باز کند. برخی از اصلاح طلبان معتقدند 
اگر  و  کند  پيدا  ادامه  بايد  روحانی  دولت  نرماليزاسيون  مسير 
تحريم ها برداشته شود، فرد ادامه دهنده سياست های روحانی 
می تواند وضعيت کشور را از بحران خارج کند. در اين فرآيند 
چهره های مختلفی را می توان ليست کرد؛ از محمدباقر نوبخت 
تا حتی محمدرضا  گرفته  آخوندی  عباس  و  ادکانيان  رضا  و 

عارف و علی لاريجانی.
باشد،  طلب  اصلاح  کانديدای  معرفی  بر  بنا  ديگر  بار  اگر 
چهره هايی همچون عارف و جهانگيری آماده اند و اگر بنا بر 
به  نزديکتر  فاصله ای  در  باقرنوبخت  باشد که محمد  ائتلاف 

اصلاح طلبان و علی لاريجانی اندکی دورتر آماده ايستاده اند.
همانطور که فعالان سياسی به جهانگيری توصيه می کردند 
با  خود  فاصله  بايد  آهسته  آهسته  انتخابات  در  حضور  برای 
روحانی را بيشتر کند تا در انتخابات بتواند حرفی برای گفتن 
به نوبخت کرد. شايد  را  باشد، می توان همين توصيه  داشته 
اين کار برای جهانگيری کمی ساده تر باشد اما فاصله نوبخت 
او  بپذيرد که  او  از  افکار عمومی  نيست که  آنقدر  روحانی  و 
نماد تغيير است. مگر آنکه او نيز سياست کنونی دولت را در 
پيش بگيرد و همه چيز را بر گردن تحريم های آمريکا بيندازد 
وعده  روحانی،  اول  دولت  در  اقتصادی  نظم  يادآوری  با  و 
بازگشت به آن دوران را بدهد. فعلا که به نظر می رسد نوبخت 
نيست  معلوم  اما  کرده  باز  ويژه ای  حساب  فرهنگيان  روی 
يا  کرد  آن خواهند  روی  را  فرهنگيان هم همين حساب  آيا 
خير.تا انتخابات رياست جمهوری 1400 کمتر از 8 ماه زمان 
باقی مانده است، ولی فقط دو هفته تا انتخابات آمريکا زمان 
باقی مانده است. مشخص شدن نتايج انتخابات آمريکا موتور 
نامزد های انتخابات ايران را روشن خواهد کرد. دو هفته ديگر 
ايران نيز مشخص تر خواهد شد و تا  آرايش های سياسی در 
کنون انتخاب رييس جمهور ايران تا اين حد به دوگانه بايدن 

- ترامپ گره نخورده بود.

طی حکمی از سوی مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان گیلان؛

جمعيت  مديرعامل  غلامی  سياوش  سوی  از  حکمی  طی 
هلال احمر استان گيلان، ميلاد ابراهيمی بعنوان مسئول 

خانه هلال مطبوعات و رسانه استان گيلان منصوب شد
به گزارش خط اول؛ سياوش غلامی مديرعامل هلال احمر 
استان گيلان در مراسم افتتاح خانه هلال مطبوعات گيلان، 
ضمن تقدير از تلاش اصحاب رسانه، بيان کرد: خبرنگاران و 
اصحاب رسانه از جنس امدادگران هلال احمر هستند، زيرا 
در حوادث و اتفاقات جان خود را به خطر می اندازند تا آگاهی 

را به جامعه هديه کنند.
غلامی سرمايه هلال احمر را اعتماد مردمی دانست و گفت: 
جمعيت هلال احمر متعلق به آحاد مردم است و امدادگران 
صرف نظر از هرگونه نگرش و براساس آموزه های دينی، 

کمک رسانی را سرلوحه خود قرار داده اند.
به  اشاره  با  گيلان  استان  احمر  هلال  جمعيت  مديرعامل 
نقش خانه های هلال اظهار کرد: خانه های هلال با هدف 
آموزش های  گسترش  برای  مکانی  و  جامعه  توانمندسازی 
امدادی و نفوذ ميان مردم و نيز پاسخگويی در زمان حوادث 
و بلايا راه اندازی شده اند، همچنين توانمندسازی اعضاء در 
محلات شهری و روستايی در حوزه های دانش، نگرش و 
قالب طرح  در  سياست های جمعيت هلال احمر  از  مهارت 
کريم  ادامه  است.در  هلال  خانه های  راه اندازی  و  تشکيل 
خورسندی مديرعامل خانه مطبوعات گيلان با اشاره به تعدد 
رسانه های استان بيان کرد: استان گيلان دارای تعدد رسانه 
در زمينه مکتوب و مجازی هستند و جامعه رسانه ای گيلان 
فعال و پويا در سطح کشور شناخته شده است.خورسندی با 
اوج شيوع  دوران  در  به عملکرد رسانه های گيلان  اشاره 

کرونا در روزهای نخست در استان گفت: فعاليت رسانه های 
گيلان در اين ايام به جهت اطلاع رسانی و آگاهی رسانی 
به مردم اين مهم را آشکار ساخت که رسانه ها نقش حائز 
موجب  توانند  می  و  دارند  افکار عمومی  تنوير  در  اهميتی 
و  قلم  از  گيری  بهره  با  رويدادها  و  رخدادها  از  پيشگيری 
مطبوعات  خانه  شوند.مديرعامل  اخبار  و  مطالب  انعکاس 
تعامل خوب رسانه های گيلان  به  اشاره  با  استان گيلان 
اذعان داشت: همانگونه که  استان  احمر  با جمعيت هلال 
جمعيت هلال احمر گيلان همواره در بحران ها با سرعت و 
شتاب مثال زدنی برای ياری به هموطنان در پای کار هستند 
اصحاب رسانه نيز با عنوان خبرنگاران و عکاسان بحران در 
انعکاس اين زحمات جمعيت هلال احمر داوطلبانه حضور 

دارند و خبررسانی می کنند.
کريم خورسندی ضمن ابراز خرسندی از تشکيل خانه هلال 
مطبوعات و رسانه خاطرنشان کرد: اميدوارم که تشکيل اين 
افزايی  هم  موجب  گيلان  مطبوعات  خانه  محل  در  خانه 
بيشتر اصحاب رسانه و جمعيت هلال احمر استان و کشور 

شود.
فعاليت  سال   1۵ مدت  به  ابراهيمی  ميلاد  است؛  گفتنی 
مطبوعات  خانه  مديره  هيئت  در  و عضويت  داشته  خبری 
استان گيلان، عضويت در هيئت رئيسه اتحاديه رسانه های 
شمال کشور، مديريت و سردبيری خبرگزاری ها و چندين 

پايگاه های خبری استان از سوابق وی می باشد. 
با هدف  شايان ذکر است؛ خانه هلال مطبوعات و رسانه 
تعامل بيشتر اصحاب رسانه با جمعيت هلال احمر گيلان در 

محل خانه مطبوعات گيلان افتتاح شد.

» ما نخستين بانک ديجيتال کشور هستيم و از حدود 300 
شعبه در سال 93، امروز به 60 شعبه رسيده ايم و بنا داريم تا 
افق 1400، شعبه فيزيکی نداشته باشيم و تمام خدمات بانکی 
را در بستر اينترنت ارائه کنيم؛ از همين رو پيشخوان مجازی 
بانک، هم به صورت وب و هم به صورت اپليکيشن طراحی 
شده و اغلب خدمات بانکی اعم از درخواست های مربوط به 
سپرده، کارت، تسهيلات، چک، بانکداری مدرن و غيره را 
می توان از اين طريق انجام داد. باز هم تاکيد می کنم، سال 
1400، خاتمه بانکداری سنتی در اين بانک است و در مسير 
بانکداری ديجيتال به معنای آرمانی آن گام بر خواهيم داشت. 
»شايد در نگاه اول، اين اظهارات با توجه به شيوع بحران 
کرونا، طبيعی به نظر برسد، اما اگر دريابيم اين گفتگو زمستان 
سال 97، زمانی که هنوز خبری از بحران کرونا نبود، انجام 
شده است، کمی متعجب خواهيم شد، که چگونه مديران اين 
بانک، به پيشواز کرونا رفته اند.بانکی که مدعی است نخستين 
بانک ديجيتال کشور است » بانک قرض الحسنه رسالت « 
ميباشد.مديران اين بانک، از همان روزی که ) سال 1391( 
از يک صندوق قرض الحسنه با تجربه به يک بانک قرض 
اين  و  باشند  که خاص  خواستند  اند،  شده  تبديل  الحسنه، 
خواستن به معنای توانستن هم بود.- آنها با ارائه تسهيلات 
بانک قرض  به نخستين  تا دو درصدی  ارزان قيمت صفر 

الحسنه خصوصی کشور تبديل شدند.
يا  مشتريان جمعی  به  بانکی  نوين  خدمات  ارائه  با  آنها   -
گروههايی از مشتريان؛ بانکداری اجتماعی را در بين کانون 
های همياری اجتماعی نظير دوستان، خانواده ها، اهالی يک 
روستا و ... ترويج و به نخستين بانک اجتماعی کشور تبديل 

شده اند.- و اکنون آنها با در پيش گرفتن شعار » افق 1400 
به بانکداری بدون شعبه« ، به نخستين بانک ديجيتالی کشور 

نيز تبديل شده اند.
البته همه اين اتفاقات خوب، در بحبوحه دهه 90، پيش از 
آغاز بحران کرونا رخ داد، اين در حالی است که مديران نظام 
بانکی کشور اعم از دولتی و خصوصی، بعد از کشته های 
فراوان در بدنه کارمندی بانک بخاطر ويروس منحوس کرونا، 
تازه به اين نتيجه رسيدند که به سمت بانکداری الکترونيک 
پيش بروند، در حالی که بانک قرض الحسنه رسالت سالها 
حتی  و  بود  بانکداری  مدرن  شيوه  اين  به  رسيدن  پی  در 
سال گذشته با ارائه پيشخوان مجازی رسالت، برای سهولت 
دسترسی و دريافت خدمات برای مشتريان خود، گام مهمی 

در اين زمينه برداشته است.
و در آخر توجه شما را به پيامی که محمدحسين حسين زاده، 
مدير عامل بانک قرض الحسنه رسالت، در 26 مرداد 98، 
به  کنم:  می  جلب  است  داده  ارائه  بانک،  تاسيس  سالروز 
حمدالله امروز حال ما خوب است چرا که هم اکنون مشتريان 
بانک قرض الحسنه رسالت در هر زمان و مکانی می توانند 
تسهيلات  درخواست  افتتاح حساب،  از  اعم  بانکی  خدمات 
و ساير خدمات را به صورت غير حضوری دريافت کنند و 
ديگر به حضور در شعبه نيازی ندارند و آخرين روزهای عمر 
بانکداری سنتی در بانک قرض الحسنه رسالت در حال سپری 
الحسنه  بانک قرض  بايد گفت،  اوصاف  اين  است.با  شدن 
رسالت در روزگاری که هنوز خبری از بحران کرونا نبود، به 
فکر ديجيتالی شدن افتاد در واقع ديجيتالی شدند در زمانی 

که هنوز مد نبود.

میلاد ابراهیمی بعنوان مسئول خانه هلال مطبوعات
دیجیتالی شدند، زمانی که مد نبود و رسانه گیلان منصوب شد

 با حکم استاندار گیلان؛
پرست  سارنگ حسن پور سر

فرمانداری شفت شد

سارنگ حسن پور با حکمی از سوی استاندار گيلان سرپرست فرمانداری شفت شد.
امنيتی  اداره کل  پور که در سوابق خود بخشداری خشکبيجار و معاون   حسن 
استانداری گيلان را داراست از سوی استاندار گيلان سکان دار فرمانداری شفت 

را در دست گرفت.
گفتنی است پيش از اين سيد محسن موسوی به عنوان فرماندار شهرستان شفت 

فعاليت می کرد.

ینستاگرام هلدینگ درمپکو را دنبال کنید تا در جریان دوره های مختلف 
آموزشی )فدراسیونی، فنی و حرفه ای، بین المللی( قرار بگیرید:

@drmpco.ir
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دو هفته نامه اجتماعی . ورزشی

مدیرکلی که قادر به نوشتن یک 
پیام تبریک نیست

خــــبـــر

مديرکل ورزش و جوانان استان گيلان به مناسبت هفته تربيت بدنی و ورزش، پيام 
تبريکی صادر کرد که عينا يک کپی کاری از پيام تبريک ديگر همکارانش در ساير 

استانها بوده است.
به گزارش خط اول ورزشی، متن پيام تبريک مريم بخشی که در پورتال اداره کل 

ورزش و جوانان استان منتشر شده است به شرح ذيل است: 
» مريم بخشی همزمان با آغاز هفته تربيت بدنی و ورزش ضمن تبريک اين ايام 
فرخنده به کارمندان،هيات ها، ورزشکاران، مربيان، پيشکسوتان و جامعه ورزش 
استان گيلان، ورزش را پديده ای منحصربفرد در شکوفايی جامعه ارزيابی کرد و 
گفت: حرکت در جهت ارزش های انقلاب و سرلوحه قراردادن منويات مقام معظم 
رهبری ازمبادی حصول به موفقيت ايران اسلامی در آوردگاههای جهانی خواهد بود.
وی ورزش را مقوله ای فراگير و جهانشمول برشمرد و افزود: که بايد ازآن در جهت 

تعالی همه جانبه جامعه استفاده بهنگام کنيم.
بخشی بر اين نکته تاکيد کرد که با توجه به شرايط شيوع ويروس کرونا آنچه بيش 
از هميشه بايد در جامعه امروز نمود يابد همدلی هرچه بيشتر مردم است که در شعار 
امسال هفته تربيت بدنی و ورزش ) ايران همدل- ايران فعال( قرار دارد. برای در 
امان بودن از کرونا و هر بيماری ديگر نيازمند تحرک و فعاليت بدنی هستيم و اگر 
ورزش در سرلوحه زندگی قرار گيرد به راحتی ميتوانيم از بحران های مختلف به 

سلامت عبور کنيم.
مدير کل ورزش و جوانان استان گيلان با تکريم ازمقام شامخ شهيدان ،خانواده های 
جانبازان ،آزادگان و همه ی انسان هايی که با تلاش بی وقفه در جهت شکوفايی 
جامعه حرکت می کنند ،اظهار اميدواری کرد : با همدلی و پرهيز از حواشی اين 
توانايی را داريم که بر اساس برنامه از پيش طراحی شده اهداف مورد نظر را به پيش 

برده و جامعه را از خدمات بهتری بهره مند سازيم . »

حال با يک جستجوی ساده می بينيم  پاراگراف های اول و دوم و چهارم اين متن را، 
عينا از پيام تبريک رئيس اداره ورزش و جوانان شهرستان کرمانشاه که سال گذشته 
منتشر شده بود، کپی کرده اند و حتی رغبت نکردند غلط املايی موجود در پيام 

رييس اداره ورزش شهرستان کرمانشاه را اصلاح نمايند.
در متن پيام تبريک اولی واژه »جهان شمول » به طور پيوسته نوشته شده است که 

يک غلط رايج است و می توان به صورت مجزا هم نوشت.
اما در پاراگراف سوم که اشاره ای به وضعيت فعلی کشور يعنی بحران کرونا دارد، 
انتظار می رفت، از ذهن نويسنده تراوش کرده باشد، ولی متاسفانه پس از جستجو 
دريافتيم، اين پاراگراف نيز مثل ساير متون اين پيام تبريک، يک کپی کاری ساده 
و ناشيانه است و از بين اظهارات سيد عبدالحميد احمدی، معاون فرهنگی و توسعه 
ورزش همگانی وزارت ورزش و جوانان که هفته گذشته با خبرگزاری ايسنا مصاحبه 

کرده است، گرفته شد.
يقينا اين اعتقاد وجود دارد که در توانمندی و پتانسيل مديرکلی که نتواند پيام تبريک 
تنها مناسبت اختصاصی سازمان خود را با قلم و ذهن و تخصص خود بنويسد و از 

سايرين کپی می کند، کمی شک کرد.
البته اگر از انصاف نگذريم بايد اين کپی کاری ناشيانه را گردن روابط عمومی اين 
سازمان انداخت، اما روی ديگر سکه توجه و نظارت بيشتر مدير يک مجموعه نيز 

اصلی است که نبايد فراموش کرد.

افق های جدید 
همکاری منطقه آزاد 
انزلی با باشگاه ملوان 

پژمان نوری مديرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی ملوان بندر انزلی 
مديرعامل  و  مديره  هيأت  رييس  روزبهان،  ولی  محمد  دکتر  با 
سازمان ديدار کرد و در خصوص محورهای همکاری دو طرف 

به گفتگو پرداختند.
به گزارش مديريت روابط عمومی و امور بين الملل سازمان منطقه 
سابقه همکاری  به  اشاره  با  دو طرف  گفتگو  اين  در  انزلی،  آزاد 
مشترک سازمان با تيم ملوان به عنوان يکی از محبوب ترين تيم 
های شمال کشور که منجر به نتايج درخشانی همچون حضور در 
فينال جام حذفی کشور شد، بر لزوم استمرار همکاری ها در جهت 

توسعه ورزش حرفه ای منطقه و استان تصريح کردند.
بنابراين گزارش در اين ديدار توافق شد که در خصوص کمک 
مالی و اسپانسری تيم فوتبال ملوان بندر انزلی در جريان بازيهای 
قالب  در  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  سوی  از  يک  دسته  ليگ 

تفاهم نامه مشترک تسريع شود و مشارکت دو طرف در احداث 
همکاری  با  منطقه  محدوده  در  ملوان  تيم  های  تمرين  کمپ 
تيم ريشه دار  برای  پايدار  اين سازمان، شناسايی منابع درآمدی 
فرصت  ايجاد  همچون  طرقی  از  منطقه  اين  همکاری  با  ملوان 
های سرمايه گذاری يا سرمايه گذاری در حوزه های تخصصی 
با امکان استمرار و افزايش منابع درآمدی و سودآوری، در دستور 

کار قرار گيرد.
های  تيم  به  کمک  زمينه  در  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  راهبرد 
طريق  از  مالی  استقلال  ملوان،  چون  داری  شناسنامه  ورزشی 
بخش  مشارکت  با  درآمدزايی  های  فرصت  نمودن  فرآهم 
خصوصی در حوزه های مختلف داخلی و خارجی است تا مسير 
جذب و پرورش استعدادهای ورزش قهرمانی استان در سطح ملی 

و بين المللی تداوم يابد.

شهرداری انزلی رفیق ملوان است یا رقیب ؟
با  را  گذشته  ماه  انزلی،  شهرداری  ورزشی  فرهنگی  باشگاه 
تصميمات عجيب و غريب شهردار اين شهر با بحرانی عجيب 
سپری کرد، او خواست، با پول نداشته، در شهری که ملوان 
به  انزلی  برای  ديگر  اول  ليگ دسته  تيم  امتياز يک  دارد،  را 
ارمغان بياورد، موضوعی که به شدت با مخالفت بزرگان اين 

شهر روبه رو شد.
به گزارش خط اول ورزشی، اگرچه سيد بدرالدين بدری شهردار 
جديد الورود انزلی مدعی است، انحلال باشگاه فرهنگی ورزشی 
شهرداری انزلی در سال 90، در زمان وی رخ نداده است، ولی 
انحلال اين باشگاه اندکی بعد از برکناری بدری از شهرداری 
انزلی در تابستان سال 1390، نشان می دهد پروسه اين انحلال، 
با بدقولی های مالی شهرداری، در زمان وی سپری شده بود، 
وگرنه يک باشگاهی در اين وسعت، يک شبه انحلال نمی يابد.
اما هر چه که بود بدری اين بار آمد تا جبران کند، به همين 
دليل، وقتی پنجم شهريور ماه سکان هدايت شهرداری را بدست 
گرفت، بلافاصله تصميم گرفت، باشگاه شهرداری انزلی که دو 
سه سالی از فعاليت مجدد آن می گذشت، را احيا کند، اين مهم 
را می خواست با خريد امتياز تيم ليگ دسته اول و به خدمت 
گرفتن اسطوره های چون غفور جهانی و مربی کاربلدی چون 
نادر عزت الهی، به سرانجام برساند، ولی اين هدف، خيلی زود 

به بيراهه رفت!
بعد از تعيين اعضای هيات مديره و اعطای احکامی بدون تاريخ ! 
به آنها، بنا شد در اولين جلسه هيات مديره غفور جهانی اسطوره 
حتی  گردد،  انتخاب  باشگاه  مديرعامل  عنوان  به  انزلی  شهر 
يونس کاظمی از اعضای هيات مديره هم به عنوان نماينده 
تام الاختيار شهردار، روانه تهران شد تا مقدمات خريداری امتياز 
يک تيم ليگ يکی را فراهم نمايد. اما اقای شهردار مدعی است، 
يونس کاظمی از فردای آن روز به تلفن های وی پاسخ نداده و 

مشخص نيست اصلا به تهران رفته است يا خير؟ 
از همين رو، بدری وقتی شرايط را مطلوب نديد، ضمن برهم 
زدن اولين جلسه رسمی هيات مديره، در نيم ساعت قبل از 
بود،  داده  جهانی  غفور  به  که  ای  وعده  برخلاف  آن؛  شروع 
يکی از همکاران شهرداری به نام سالار نجومی را به عنوان 
انزلی، جهت حضور اين تيم در  مديرعامل باشگاه شهرداری 
را  اين کار  بعدا عنوان کرد  البته بدری  برگزيد.  ليگ گيلان، 

بخاطر حفظ شان اسطوره شهر انزلی انجام داده است.
اين موضوع به مذاق برخی اعضای هيات مديره خوش نيامد و 
آقايان غفور جهانی و يونس کاظمی از شرکت در جلسه بعدی 
هيات مديره انصراف داده و به نوعی کناره گيری خود را اعلام 
کردند. نادر عزت الهی سرمربی تازه بکار گرفته شده باشگاه نيز 
استعفا داد. اينگونه بود که آش نخورده و دهن سوخته برای 

شهرداری انزلی باقی ماند.
بدری همانگونه که سال 1390، شورا را باعث بدقولی های مالی 
با بازيکنان و مربيان تيم فوتبال شهرداری انزلی می دانست، 
اکنون نيز عدم همکاری برخی از اعضای شورا را مسبب اين 

اتفاق اعلام کرد.
ملوان خط قرمز مردم انزلی است

انزلی  شهر  اسلامی  شورای  اعضای  از  يکی  جعفری  شعبان 
ورزشی  اول  خط  خبرنگار  به  شهردار،  اظهارات  تاييد  ضمن 
گفت: شهرداری ها نمی توانند وارد تيمداری حرفه ای شوند، 
اگرچه برخی شهرداری ها انجام می دهند، ولی اينکار مستلزم 
هزينه بسيار بالايی است، برای همين مخالف تيمداری حرفه 
ای هستم، بخصوص در فوتبال، چراکه اگر بناست هزينه ای در 
اين راستا داشته باشيم، تيم ملوان را داريم، ۵00 ميليون تومان 
بودجه در نظر گرفتيم، می توانيم ۵00 ميلون تومان ديگر نيز 

مصوب کنيم و آن را به ملوان بدهيم، چه اشکالی دارد.
وی افزود: شهرداری بايد به ورزش های عمومی بپردازد، برای 
توسعه ورزش های همگانی گام بردارد، بودجه برای اين امر 
مصوب کرديم، هر وقت تمام شد، شهردار می تواند درخواست 

بودجه بيشتر دهد؛ انجام هزينه ميلياردی برای غير از اين، اصلا 
توجيه پذير نيست، وقتی باشگاهی مثل ملوان در انزلی هست 
هيچ نيازی نيست به تيم ديگری در ليگ دسته اول فوتبال در 

انزلی حتی فکر هم بکنيم.
عضو شورای شهر انزلی در ادامه اظهار داشت: اينجا خط قرمز 
همه ملوان است، حال ما با ملوان خوب می شود، يقينا ورود يک 
تيم ليگ يکی ديگر حال مردم را دگرگون می کند، پيشتر با 10 
يا 1۵ ميليون تومان، در کارته تيم داری کرديم و نايب قهرمان 

کشور هم شديم، چه افتخاری از اين بالاتر.
حد  در  ولی  نيستيم،  ورزش  مسئول  ما  کرد:  تاکيد  جعفری 
مقدورات بايد کمک کنيم، اگر ورود نکنيم کسی به ما نمی 
گويد، چرا مثلا در ليگ يک تيمداری نکرديد، ولی اگر کوچه 
از ما  يقينا  ماند،  زباله ای در شهر جا  يا  نداشت،  اسفالت  ای 

خواهند پرسيد.
گفت:  و  خواند  انزلی  سرمايه  را  جهانی  غفور  پايان  در  وی 
را  خود  های  اسطوره  جايگاه  و  شان  قضيه  اين  در  متاسفانه 
نيز حفظ نکرديم، غفور جهانی اسطوره شهرماست، نسبت به 
ايشان بداخلاقی شده، وقتی شرايط مهيا نبود، نبايد ايشان را 
از  بايد  و  لطفی کردند  وارد کارزار می کرديم، در حقش کم 

ايشان دلجويی شود.
انزلی گنجایش دو تیم در لیگ دسته اول 

را ندارد
اما غفور جهانی هم در پاسخ به خبرنگار خط اول ورزشی که 
آيا در اين مدت از وی دلجويی بعمل آمده است يا خير، گفت: 
دلجويی که نه، ولی پيغام و پسغام هايی جهت بازگشت می 

دهند اما من تصميمم را گرفتم و برنمی گردم.
وی افزود: من صلاح نمی دانم شهرداری در ليگ دسته اول 
را  سطح  اين  در  تيم  دو  گنجايش  شهر  اين  کند،  تيمداری 
ندارد. يقينا مشکلاتی برای شهر ايجاد خواهد شد، من معتقدم 
شهرداری در همان سطوح پايه و ليگ های ابتدايی تيمداری 

کند، بهتر است.
هزاران  خودش  شهرداری  داد:  ادامه  چی  انزلی  اسطوره  اين 
است،  دشواری  بسيار  کار  ای  حرفه  داری  تيم  دارد،  مشکل 
شهرداری بايد به فکر ورزش های همگانی باشد، ضمن اينکه 
بودجه اش محدود است و با اين بودجه نمی توان در چنين 

سطحی تيمداری کرد.
غفور جهانی با بيان اينکه حرف شهردار و برخی اعضای هيات 
مديره يکی نيست، گفت: بنا بود من مديرعامل شوم، اما بعدا 
گفتند که قانون به ما اجازه نمی دهد بيرون از بدنه شهرداری 

فردی را به عنوان مديرعامل انتخاب کنيم.
وی در پايان در پاسخ به اين سئوال که چرا اينقدر در فوتبال کم 
رنگ هست، گفت: لابد من فوتبالی نيستم، شايد چون دارم با 
علی اقای پروين هميشه پينگ پونگ بازی می کنم من را از 

اسطوره های پينگ پونگ می دانند. )با خنده(
اگر پولی هست به سمت کمک به ملوان 

سوق داده شود
فرهنگی  باشگاه  مديره  هيات  پيشين  عضو  کاظمی  يونس 
ورزشی شهرداری انزلی نيز از جمله افرادی بود که حاضر به 
ادامه همکاری با باشگاه نشد، وی در گفتگو با خبرنگار خط اول 
ورزشی اظهار داشت: بنده از ابتدای احيای مجدد باشگاه در سال 
96، عضو هيات مديره باشگاه بودم و وقتی بدقولی ها و نمايش 
های شهردار جديد را ديدم از ادامه همکاری خودداری ورزيدم.

وی گفت: شهردار جديد انزلی وقتی 26 شهريور ماه احکامی 
بدون تاريخ را به ما داد و با ما عکس يادگاری گرفت، طی نامه 
ای – که البته هيچگاه بدستم نرسيد - من را به عنوان نماينده 
تام الاختيار خود معرفی کرد تا به تهران بروم و با معاون شهردار 
تهران برای خريد امتياز ليگ دسته اول وارد مذاکره شوم، چراکه 

ايشان مدعی بود شهرداری تهران چندين تيم در اختيار دارد.
کاظمی ادامه داد: من هم 29 شهريور ماه برای پيگيری اين 
با آقای بدری تماس گرفتم، تا  مهم به تهران رفتم و وقتی 

هماهنگی های لازم جهت ملاقات با معاون شهردار تهران را 
انجام دهد، ناگهان به من گفت، اقای معاون، الان نزد ايشان در 
انزلی است، درحاليکه وقتی جستجو کردم، ديدم آقای معاون، 
تهران در اتاق خود نشسته بود، اين عدم صداقت، به من برخورد، 
انگيزه اين حرکت عجيب را در آن روز نفهميدم، ولی هرچه که 

بود باعث شد من انگيزه ام برای ادامه کار را از دست بدهم.
وی با بيان اين مثل که » سنگ بزرگ علامت نزدن است » 
گفت: شهردار با دست خالی و تنها با 300 ميليون تومان، ادعای 
خريد امتياز يک و نيم ميليارد تومانی می کند، روی دوستانش 
در وزارت ورزش حساب می کند، در حاليکه وزارت ورزش و 
به تيم های دولتی کمک کند،  تواند  جوانان يک ريال نمی 
بعيد می دانم داشتن اسپانسر صحت داشته باشد، اگر اسپانسری 
وجود داشت چرا ورود نکرد تا با دست پر وارد مذاکره برای خريد 
امتياز شويم؛ در هر صورت ايشان حسن نيت خودش را به ما 

نشان نداد، از همين رو نتوانستيم با هم کار کنيم.
چرا  گفت:  انتخابات،  زمان  به  نزديک شدن  به  اشاره  با  وی 
در  هواداری  صفحه  چندين  بايد  انزلی  مثل  شهری  شهردار 
فضای مجازی داشته باشد، مگر ايشان چه هدفی را دنبال می 
کنند، در هر صورت تاکيد می کنم رسالت شهرداری نظافت 
شهر و اسفالت و اينجور خدمات به مردم است و تيمداری حرفه 

ای از وظايف آنها نيست.
عضو پيشين هيات مديره باشگاه فرهنگی ورزشی شهرداری 
انزلی تاکيد کرد: اين شهر تيمی مثل ملوان دارد که همه مردم 
عاشق آن هستند و انجام حرکتی موازی با آن، در انزلی اصلا 
عقلانی نيست، اگر پولی هست، اگر اسپانسری هست، بهتر 
است که به سمت کمک به ملوان سوق داده شود و باشگاه 
شهرداری هم مثل گذشته به ساير رشته ها که کم هزينه تر هم 
هستند بپردازد. ما در زمان شهردار سابق در رشته های کاراته و 
هندبال ساحلی تيمداری کرديم و اتفاقات خوبی نيز در اين رشته 
ها در انزلی بوجود اورديم، چه نيازی است از بيت المال صرف 
کاری کنيم که مشابه ان در همين شهر وجود دارد. يکبار ديگر 
تاکيد می کنم داشتن تيم ديگری در ليگ يک اصلا احساس 
نياز نمی شود. ولی آقای شهردار با اقدامات و تصميات عجيب 

و غريبش به همه ما توهين کرد.
وی افزود: بعد از برگشت از تهران در جلسه ای که هيئت مديره 
باشگاه شهرداری تقاضا کرد، شرکت کردم، ولی متاسفانه بنا به 
دلايل نامعلومی بدستور شهردار نيم ساعت قبل از جلسه آن 
را لغو کردند، در حاليکه طبق قانون ايشان هيچ اختياری در 
راستای لغو يا برگزاری جلسات هيات مديره ندارد و اين خود 
اعضای هيات مديره هستند که می توانند تصميم بگيرند برگزار 
شود يا خير.;اظمی خاطرنشان کرد: مديرعامل جديد باشگاه هم 
چکيده مديريتی ما در سه سال گذشته بود، سه سالی که ما 
بابتش نه تنها يک ريال دريافت نکرديم، بلکه گاها پذيرايی ها 

را نيز از جيب خودمان انجام می داديم.
وی در پايان ضمن ابراز تاسف گفت: متاسفانه الان هم می 
شنوم، بازيکنان پا به سن گذاشته ای را وارد تيمی که قرار است 
در ليگ گيلان بازی کند، کرده اند، در حاليکه می توانستند 
جوانان اين شهر را مورد ارزيابی قرار دهند، تا آينده باشگاه بزرگ 
بزرگترين  تواند  اين می  نمايند،  را تضمين  شهر يعنی ملوان 
احوال  اين  با همه  باشد.  انزلی  فوتبال شهرداری  تيم  رسالت 
ببينيد کی می گويم با اين روندی که شهردار در پيش گرفته 
است دلم برای مربيان و بازيکنان تيم می سوزد چراکه مطمئن 

هستم انها به حق و حقوق خود نخواهند رسيد.
در پايان گزارش نگارنده اعلام می کند، قصد ندارد از جانب 
مردم سخن بگويد ولی آنچه اين روزها در شهرداری انزلی 
می گذرد، نه به مذاق اسطوره های ورزشی اين شهر خوش 
آمد و نه به مذاق نمايندگان مردم؛ اميدواريم شهردار با درايت 
انزلی با گرفتن بهترين تصميم، بهترين اتفاق را برای مردم 

رقم بزند.

وان شناسی ورزشی، حلقه مفقوده ورزش ر

تحلیــــل

در گذشته علم بدنسازی، علم تغذيه و فيزيوتراپی به شکل امروزی تعريف نشده بود. 
تقريبا تمامی اين کارها بعهده مربيان بود. مثلا يکی از مربيان مطرح فوتبال کشورمان 
قبل از شروع فصل کل بازيکنان تيم را به تپه های اطراف پايتخت ميبرد و با آنها 
بدنسازی کار می کرد، يا فلان مربی کشتی تمام کشتی گيرها را به ساحل ميبرد تا با 
دويدن روی ماسه های ساحل آماده رقابت شوند. اما امروزه بدنسازی بعنوان يک علم 
جداگانه در کنار ورزش قرار گرفته و بصورت تخصصی انجام می شود، همانند علم 
تغذيه، آناليز و فيزيوتراپی که پس از حرفه ای شدن و علمی شدن ورزش جزو ارکان 

اصلی ورزش حرفه ای محسوب می شود.
خط اول ورزشی در همين راستا قصد دارد، سلسله گزارش هايی را در راستای اشاعه 
اين علم نوين و البته جا افتاده در ورزش بپردازد، از همين رو به سراغ نويد بنی اسدی 
روانشناس و عضو کميته روان شناسي هيات پزشکي ورزشي استان گيلان رفتيم و از 

وی پرسيديم نقش روان شناسی در ورزش چيست؟
بنی اسدی گفت: در ابتدای امر اجازه دهيد به اين نکته اشاره کنم که يک ورزشکار، 
فارغ از هر جايگاهی، همانند بقيه يک انسان است با همان احساسات و عواطفی که 
ديگران دارند. اين دليل نمی شود که يک نفر چون عضو تيم ملی يا قهرمان در 
يک رشته ورزشی است، با ديگران متفاوت باشد. از طرفی، احتمال بيشتری وجود 
دارد که يک قهرمان ورزشی يا يک ورزشکار حرفه ای بعلت بار سنگين مسئوليت 
ها و فشارهايی که بر دوش وی قرار دارد دچار خطاها و اشتباهاتی بشود که عواقب 
شديدتری نسبت به افراد عادی داشته باشد، به همين علت نياز است که از لحاظ ذهنی 

و روانی آمادگی بيشتری نسبت به بقيه افراد داشته باشد.
وی افزود: شايد با شنيدن کلمه روان شناس ورزشی اولين چيزی که به ذهنتان خطور 
کند اين باشد که وظيفه وی روحيه دادن و انگيزه بخشی به ورزشکار برای موفق 
شدن است. هرچند اين ذهنيت نادرست نيست ولی وظيفه روان شناس بسيار فراتر 
از اينهاست. اجازه دهيد با چند مثال موضوع را روشن تر کنم. شايد نام مهدی تقوی 
کشتی گير ملی پوش اسبق مازندرانی برايتان آشنا باشد. قهرمان طلايی کشورمان 
در رده های سنی مختلف در مسابقات جهانی که متاسفانه پس از درگذشت مادرش 
از کشتی کنار رفت. کسی که ميتوانست تا سالها اميد اول ايران در کسب مدالهای 
رنگارنگ باشد. شايد حضور به موقع يک روان شناس ورزشی در کنار اين شخص 
ميتوانست به پذيرش و کنار آمدنش با اين مصيبت کمک کرده و کشتی ما از حضور 

چنين استعدادی محروم نمی شد. 
عضو کميته روان شناسي هيات پزشکي ورزشي گيلان مورد مشابه ديگری که برای 
دروازه بان تيم ملی فوتبال مکزيک قبل از شروع رقابتهای جام جهانی 2006 رخ 
داده بود، اشاره کرد و گفت: تيمی، که اتفاقا با تيم ملی ما در آن مسابقات همگروه 
بود. دوهفته مانده به شروع مسابقات اين بازيکن پدرش را از دست داد اما حضور سه 
روان شناس در کنارش نه تنها وی را آماده حضور در رقابتها کرد بلکه وی در رديف 
بهترين دروازه بانان آن دوره قرار گرفت. يا اينکه چه بسيار ورزشکارانی که پس از 
آسيب ديدگی يا عمل جراحی، عليرغم موفقيت آميز بودن جراحی و بدنسازی و 
ريکاوری مناسب، عمر ورزش حرفه ای شان تمام شده و از صحنه رقابت ها يا به کل 
از ورزش محو می شدند. در اين مورد مثالهای زيادی ميتوان آورد. عليرضا دبير، کشتی 
گير طلايی المپيک سيدنی، پس از آسيب ديدگی کتف، هرگز به دوران اوج خود باز 
نگشت يا اينکه سعيد محمدپور قهرمان المپيکی وزنه برداری در سن 23 سالگی، در 
حاليکه راه درازی تا بازنشستگی داشت، پس از عمل جراحی بر روی آرنج خود از دنيای 
رقابتها خداحافظی کرد. در مقابل، جردن باروز، کشتی گير نامدار آمريکايی، يکماه پس 
از عمل جراحی و با وجود ۵ پيچ درمچ پا در رقابتهای قهرمانی جهان حاضر شد و 

مدال طلا را به گردن آويخت.
اين روانشناس با تاکيد بر اينکه سبک زندگی حرفه ای برای ورزشکاران از اهميت 
بسيار بالايی برخوردار است، گفت: يکی از وظايف روان شناس ورزشی، آموزش سبک 
زندگی حرفه ای به ورزشکار است.  چه بسا ورزشکاران با استعداد در سطوح بالای 
ورزش داشتيم که بعلت آشنا نبودن به دنيای حرفه ای و خو نگرفتن به اين مدل 
زندگی، بسيار زود از دنيای ورزش کنار رفتند. متاسفانه امروز به کرات شاهد آن هستيم 
که تعداد زيادی از ورزشکاران ما به ميهمانی های شبانه، کافه نشينی، مصرف قليان 
و سيگار و در کل رفتارهای مغاير با اخلاق حرفه ای روی آورده اند. بسياری از آنها تا 
پاسی از شب مشغول وقت گذرانی در فضای مجازی در کوران رقابتها هستند. بعنوان 
مثال يکی از فوتباليستهای آينده دار که به يکی از تيمهای مطرح پايتخت پيوسته بود 
و در ابتدای مسير موفقيت قرار داشت، بعلت شرکت کردن در بزم شبانه! در سن بيست 
سالگی از فوتبال کنار گذاشته شد. يا جان باختن دو تن از کشتی گيران طلايی و با 
اخلاق تيم ملی ما بر اثر سانحه تصادف شبانه در جاده، در صورتيکه اگر از حضور يک 
روان شناس در کنار خود بهره ميبردند شايد به اين سطح از تفکر حرفه ای ميرسيدند 
که اولويت اول در چند روز مانده به شروع مسابقات، گردش و تفريح نيست و هرگز 
مبادرت به اين کار نمی کردند. در طرف ديگر ورزشکارانی همچون رونالدو، مسی و 
حتی برخی از ورزشکاران خودمان همچون علی دايی و علی کريمی، بعلت سبک 
زندگی سالم، استراحت کافی، خواب به موقع و رعايت اصول حرفه ای، تقريبا هميشه 
در اوج قرار داشتند.وی تصريح کرد: يک ورزشکار همانند بقيه افراد ممکن است دچار 
مشکلاتی باشد که نتواند يا نخواهد با خانواده، همسر، مربی يا دوستان خود در ميان 
بگذارد و حتی در صورت انجام اين کار نتواند مشاوره اصولی و صحيحی دريافت کند. 
در اين مواقع بهترين انتخاب برای وی مراجعه و مشاوره با روان شناس ورزشی است.

بنی اسدی در پايان اظهار کرد: متاسفانه حلقه مفقوده ورزش در ايران که کمبود آن 
شديدا احساس می شود روان شناسی و مشاوره تخصصی ورزشی است. چيزی که 
در تمامی کشورهای موفق در زمينه ورزش رايج است ولی در ايران آنطور که بايد 
و شايد بهش پرداخته نشده و مهجور مانده است. اگر ارزش روان شناسی ورزشی از 
علم بدنسازی و فيزيوتراپی و آناليز ورزشی بيشتر نباشد، کمتر هم نيست. در هر فرايند 
و اتفاق ورزشی همچون مصدوميت، محروميت، مشکلات شخصی، خداحافظی از 
دنيای حرفه ای و ... حضور روان شناس ورزشی در کنار ورزشکار جهت انتخاب و 

تصميم گيری درست الزامی است.

نیمه اول آبان 1399
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اعجوبه ی گیلانی و 
رکورددار شنای ایران 

درگذشت

قهرمان و رکورددار شنای ايران در غروب غمگين 18 آبان 1399 در زادگاه 
خود، غريبانه از دل دريای کاسپين پر کشيد.هميشه در افسانه های مردمان 
حاشيه دريای کاسپين موجودی اساطيری و استثنايی وجود داشته که منشا 
خير و برکت صيادان بوده که بندر نشينان شاه ماهيش می خواندند شرح 
حديث آن همواره سينه به سينه در ادوار مختلف نقل شده است.در 2۵ آذر 
سال 1323 هجری خورشيدی از خانواده شونجانی فرزندی به دنيای آمد که 
حيدر ناميدندش او که از کودکی علاقه زيادی به دريا و همزيستی با آب 
داشت با تمرينات منسجم پای در عرصه بزرگان شنا نهاد. در نوجوانی به 
يکی از پديده ارزنده شنا و نجات غريق تبديل شد. در اوان جوانی بود که در 
رقابت های کشوری مدال های طلا را يکی پس از ديگری درو کرد و به 
عنوان يک ملی پوش شنای کشور در آمد. 19 سال داشت که همراه محمد 
نصيری اعجوبه وزنه برداری به عنوان جوان ترين مسافران المپيک 1964 
به توکيو اعزام شدند.او نخستين ايرانی بود که 100 متر زير يک دقيقه و 400 

متر زير ۵ دقيقه شنا کرد و رکورد 100 مترش )۵7 ثانيه ( 26 سال دست 
نخورده ماند. حيدر شونجانی با حضور در دو المپيک و چهار دوره بازيهای 
آسيايی و کسب مدال طلای واتر پلوی آسيا در سال 1974 تهران و حضور 
در جام جهانی شنا و رکورد داری ۵0، 100، 200 ، 400 ، 800 و 1۵00 متر 
شنای کشور و در کسوت مربيگری با نايب قهرمانی واترپلوی باشگاههای 
آسيا و حضور در بيش از 30 تورنمنت شنای جهانی در عرصه های قهرمانی 
پر افتخارترين شناگر کشور محسوب می شود.شونجانی طی ساليان متمادی 
با کشف و شناسايی استعدادهای فراوان و تربيت آنان شاگردان زيادی را به 
تيم ملی شنا و واترپلوی کشور معرفی کرد. او در عرصه مديريت نيز چند سال 
به عنوان مشاور رياست فدراسيون شنا و رياست هيات شنا استان گيلان 
منشا اثر خدمت به جامعه شنا بود.اين شاه ماهی افسانه ای در غروب غمگين 
18 آبان 1399 در زادگاه خود غريبانه از دل دريای کاسپين پر کشيد و رفت. 

روحش شاد و يادش گرامی باد

طيفی از مخالفان هيات تکواندوی گيلان با جمع اوری بيش از 
يکصد امضا و ارايه آن به مديرکل ورزش و جوانان استان و رياست 
العاده، جهت  فدراسيون تکواندو خواهان برگزاری مجمع فوق 
برکناری رييس فعلی هيات شدند؛ اما در مدت زمان کمتری، 
طوماری به امضای بيش از دويست نفر از موافقان هيات جمع 

آوری گرديد و برگزاری مجمع فوق العاده را به حاشيه برد.
به گزارش خط اول ورزشی، هنوز چند ماهی به پايان دوره چهار 
ساله رياست محسن سترگی بر هيات تکواندوی استان گيلان 
باقی مانده است که برخی افراد شروع به تخريب رييس فعلی 
نمودند تا پيشاپيش در دل رييس آينده هيات جا باز کنند، اما 
غافل از اينکه خانواده بزرگ تکواندو با هشياری و تيزبينی وقايع 

را رصد می کند.
چراکه اين افراد شناسنامه دار در گذشته نيز با سلام و صلوات 
به استقبال رييس هيات می رفتند و وقتی روزهای انتهای کار 
رييس هيات، نزديک می شد، شروع به انتقاد و تخريب می کردند 
تا بتوانند هم جايگاه خود را در هيات بعدی تضمين نمايند و هم 

منافعشان را تامين نمايند.
اين مهم را هم محمود باقری خطيبانی و هم علی فرساد روح 

روسای پيشين هيات تکواندوی گيلان يقينا تاييد می کنند.

حتی مرحوم مصطفی رضازاده از مربيان سرشناس تکواندوی 
کشور که سابقه مربيگری تيم ملی را نيز در کارنامه داشت، به 
اصرار همين افراد وارد معرکه انتخابات هيات تکواندوی گيلان 
در دوره پيشين گرديد و درست در روزی که بايد از آنها انتظار 
رای می داشت، پشت وی را خالی نمودند و اين مربی خوشنام 
را سرشکسته کردند.علی ای حال، در روزهايی که اين افراد به 
شدت به دنبال جمع کردن امضا برای برگزاری مجمع فوق العاده 
هيات تکواندو استان جهت برکناری زودهنگام رييس هيات بودند، 
خانواده بزرگ تکواندو، وقتی عملکرد بی بديل محسن سترگی 
رييس هيات تکواندوی گيلان را ديد، خود دست به کار شده و 
طوماری به مراتب بلندتر و طولانی از مخالفين جمع اوری کردند 
و هم فدراسيون تکواندو و هم اداره کل ورزش و جوانان استان 
را متقاعد ساختند راهی که برخی افراد به ظاهر دوست می روند 
به ترکستان است.اگرچه دو رييس پيشين هيات تکواندوی استان 
اورده ايی نيز در هيات داشتند، اما تيمداری و هيات داری انقدر 
هزينه زا بود که اين هيات با کوله باری از بدهی تقديم محسن 
سترگی شد، با اين حال امروز دوست و دشمن، مخالف و موافق 
ايمان و اعتقاد دارند که الاحق و والانصاف، رييس فعلی نه تنهای 
بدهی های گذشته را پرداخت کرده، نه تنها هزينه های فعلی 

هيات و مسابقات و اعزام ها 
را به موقع انجام داده، بلکه 

بانکی هيات،  اکنون حساب 
در زمره هيات های متمول استان 

قرار دارد.
حال از اداره کل وررش و جوانان استان 
گيلان، جای تعجب است که با علم 

و  دانش  و  توانايی  چنين  به 
رييس  تنها  نه  پتانسيلی، 
استان  تکواندوی  هيات 

حمايت  مورد  را  گيلان 
بلکه جدی قرار نداد، 
مقاطعی  ضين پای صحبت در  مغر
عرض اندام به آنها داد. عقل حکم نشست فرصت 

می کند در چنين شرايطی، اداره کل ورزش و چوانان استان، از 
رييس هياتی که چنين اورده ای داشته حمايت نمايد.

آرمين هادی پور و مهدی پوررهنما که از نخبگان اين رشته هستند 
و سهميه المپيک و پاراالمپيک آينده را نيز کسب کردند، می توانند 
شهادت دهند که دريافتی آنها در دوره های گذشته چقدر بوده و در 

ه  ر و د
فعلی  رييس 
بوده  چقدر  هيات 
است.اکبر صادق رييس هيات 
تکواندوی رشت تاکيد کرد که اين 
بر 3۵0  بالغ  تاکنون  قهرمانان  دو 
ميليون ريال از هيات استان به عنوان پاداش 
اوری  مدال  اغلب  درحاکيه  اند،  نموده  دريافت 
آنان در گذشته بود و شايد يک صدم دريافتی 
امروز را در ان دوره های گذشته نداشته اند.نگفته 
نماند رييس فعلی هيات با اعتمادی که به اين 
مخالفين داشت مناصب مهمی در هيات را به 
آنها واگذار کرده بود. هرچه که بود خوشبختانه 
سرنوشت اين توطئه شوم به بن بست کشيد و 

رو سياهی برای زغال ماند.

توطئه نافرجام در تکواندوی گیلان !
دو هفته نامه اجتماعی . ورزشی

اين روزها که بحران کرونا باعث شد، بيش از نود درصد رقابتهای ورزشی تعطيل 
گردند، فرصت مناسبی بود تا اداره کل ورزش و جوانان استان گيلان به ترميم و 
بازسازی ورزشگاه های پير استان و سالن های ورزشی نيمه کاره خود بپردازد، ولی 
اين  از  را  استفاده  و کمترين  نداشته  اين موضوع  به  التفاتی  امر،  متوليان  متاسفانه 

تعطيلات اجباری کرده اند.
مديرانش،  ناتوان  مديريت  با  گيلان  فوتبال  اگرچه  ورزشی،  اول  خط  گزارش  به 
سالهاست از سطح اول فوتبال کشور، فاصله گرفته است، اما  ششم آبان، رقابت های 
ليگ دسته اول فوتبال کشورمان در حالی قرعه کشی خواهد شد که چهار تيم گيلانی 
در آن حضور دارند. چهار تيمی که متاسفانه نه تنها از عزم جدی آنها برای صعود به 
ليگ برتر خبری نيست، بلکه سازمان ورزش نيز هنوز نتوانسته زيرساخت های حضور 

بدون دغدغه انان در جام آزادگان را فراهم نمايد.
داماش  و  بندرانزلی  ملوان  تالش،  آستارا، چوکای  تيم شهرداری  بين چهار  از  شايد 
گيلان، که امسال در ليگ يک حضور دارند، بهترين لجستيک از آن آستارايی ها باشد.
حدود چهار ميليارد تومان در سالهای اخير برای ورزشگاه وحدت آستارا هزينه شده 
است و بالاخره اين ورزشگاه از چمن مصنوعی مناسبی برخوردار شد، اما در بازديد 
ناظران سازمان ليگ از اين ورزشگاه، ايرادهای ساختاری فراوانی از آن گرفته شد، 
از  داوران، رختکن ها، فنس دور زمين و روشنايی ورزشگاه،  اتاق  مشکلاتی چون 
مهمترين مشکلات ابنيه ای استاديوم ورزشی وحدت استارا هست که متاسفانه در 
کمتر از بيست روز مانده به رقابتهای جام آزادگان، مجبوريم همچنان از آنها به عنوان 
مشکل ياد کنيم و معلوم نيست چه زمانی برای برطرف شدن آن قدم های سازنده 

برداشته خواهد شد.
مسئولان  با  ماه  مهر  بيستم  که  نشستی  در  گيلان هم  جوانان  و  ورزش  مديرکل 
آستارا در اين خصوص داشت، بيش از آنکه راهکاری برای حل اين مشکلات داشته 
باشد، آب پاکی را روی دست فرماندار و نماينده اين شهر ريخت و گفت: ورزشگاه با 
استانداردهای بازی های ليگ دسته اول فاصله دارد و با وجود تنگناهای مالی اداره 
کل ورزش و جوانان گيلان، ايرادات فنی ورزشگاه بايد قبل از آغاز بازی های ليگ 

رفع شود.
قلعه عقاب ها هم اصلا اوضاع مناسبی ندارد، از بحث روشنايی و سکو و اتاق داوران 
و رختکن و فنس و ساير مشکلات ابنيه ای که بگذريم، اين ورزشگاه يک مشکل 
بسيار مهمتر برای گرفتن تاييديه سازمان ليگ دارد و آن هم ابعاد زمين مسابقه است 
که متاسفانه استاندارد نيست و بسيار کوچکتر از حد معمول است. خانم مديرکل هم 
طبق معمول تنها آرزو می کند با ياری مسئولان شهرستانی بتواند اين مشکلات را 
حل کند، وی در جلسه شورای اداری تالش گفته بود: برای ميزبانی تيم فوتبال چوکای 
تالش در ليگ يک کشور به تداوم حمايت ها و همگرايی مسئولان شهرستان جهت 

آماده سازی و استاندارد سازی استاديوم ورزشی نيازمنديم.
آنچه مشخص است باز هم تنگناهای مالی اداره کل اجازه عرض اندام به وی را 

نمی دهد. 
متاسفانه چوکا از زمين های آستارا و انزلی هم بخاطر مشکلاتشان نمی تواند استفاده 
کند و برای ميزبانی مجبور شد نام ورزشگاه سردار جنگل رشت را به سازمان ليگ 
ارائه نمايد. سردار جنگل رشت هم با کوله باری از فرسودگی، امسال هم بايد پذيرايی 

داماش و سپيدرود باشد و هم مهمان ناخوانده ای به نام چوکا را پذيرا باشد. اينجاست 
که آرزو می کرديم ای کاش مديران توانمند ! ما ورزشگاه پير عضدی رشت را که 
بدون مطالعه تخريب کرده اند، در اين چند ساله، دستی به سرش می کشيدند تا در 
چنين روزهايی، اين ورزشگاه دست گير فوتبال گيلان باشد. متاسفانه عضدی منهای 
سکوهای تخريب شده، چمن مصنوعی بسيار بدی دارد که بلاشک کار از ترميم 

گذشته و بايد تعويض گردد.
مشکلات مشابه ای که در انزلی نيز با آن روبه رو هستيم و ورزشگاه پير تختی اين 
شهر، با روند کندی که جهت بازسازی در پيش گرفته، بعيد است در سال آتی هم 
تکميل گردد. از همين رو در ايام کرونا که تماشاچيان محروم از تماشای نزديک بازی 
های تيم محبوبشان هستند، کارگران ساختمان اين ورزشگاه اما تا مدتها بدون دغدغه 

بازی ملوانان را از نزديک مشاهده خواهند کرد!
رييس غيرقانونی هيات فوتبال گيلان ممکن است در پاسخ به چرايی افت فوتبال اين 
خطه روزه سکوت بگيرد، ولی يقينا از پاسخ به اين سئوالات عمرانی استقبال خواهد 
کرد، چراکه به خوبی می داند طبق قانون ساخت و نگهداری از ابنيه ورزش کار اداره 

کل ورزش و جوانان استان است نه کار هيات ها.
هرچه که هست اداره کل ورزش و جوانان گيلان در روزهايی که کمتر رقابت ورزشی 
برای برگزار کردن دارد، بهتر بود مديرکل جوانش به جای اينکه مدام از عقد قرارداد 
با پيمانکار جهت بازسازی اين ورزشگاه ها خبر دهد، چکمه اهنين می پوشيد و از 
اتاق های وزارت ورزش و جوانان سهم جوانان گيلان را طلب می کرد تا اين فرصت 

مناسب برای بازسازی ورزشگاه ها از دست نرود.

بهترین فرصت برای بازسازی ورزشگاه ها در گیلان از دست رفت

يک  در  دانشگاهی  ورزش  وزير  که  سياهی  دوشنبه  روز  آن 
بعدازظهر فردی را به دفتر خويش فرا خواند تا از او تضمين 
“اطاعت پذيری” بگيرد و موافقت کند که فدراسيون فوتبال را 
اداره کند ، آری آن روز يکی از بدترين روزهای ورزش کشور 

و فوتبال ديار ما بود. 
فردای آنروز “تاج گذاری” در فوتبال آغاز شد و وزير ورزش در 
رويای اطاعت پذيری آن فرد با خيالی آسوده مشکل فوتبال 
را حل شده می پنداشت، اما چند صباحی نگذشته بود که آن 
فرد و سربازان و همراهانش وزير و وزارت ورزش را دور زدند و 
نافرمانی را آغاز کردند و برعکس هرگونه دخالت وزير را گامی 

جهت تعليق فوتبال می دانستند.
جز  به  ورزش  وزارت  به  ورود  از  قبل  تا  که  گودرزی  دکتر 
را  اجرائی  هيچ سمت  سالهای طولانی  دانشگاه،  در  تدريس 
تجربه نکرده بود بزرگترين فريب فوتبال را خورد و نه تنها طعم 
اطاعت پذيری فدراسيون فوتبال را هرگز نچشيد که برعکس 
احساس  بالای سر خويش  بر  را همواره  تعليق ورزش  پتک 
می کرد. او عامل اصلی تاجگذاری در فدراسيون فوتبال بود 
براين  که “کلاهی” گشاد  نهادند  ما  فوتبال  “تاجی”بر سر   .
ورزش مردمی بيش نبود و آن روز تاجگذاری استارتی برای 
نابودی فوتبال بود ، فوتبالی که مرگش با تاجگذاری اش در 

يک روز اتفاق افتاد .
فوتبال ما مشکلات زيادی داشته است: آن روزی که همسر 
يک فوتباليست مفقودالاثر به دفتر خانم فائزه هاشمی مراجعه 
کرد و درخواست کمک و کارنمود و فائزه به او گفته بود که 
تا کی می خواهی منتظر چند تکه استخوان پوسيده و پوکيده 
همسر فوتبالی ات بمانی، آنروز گچ بريها و ابزارهای قشنگ 

فوتبال ما ترک برداشت.

آن روزگاری که تماشاگرنماهای سکوهای سرد استاديوم آزادی 
گلوله گلوله برف بر سر و صورت معلم اخلاق و اسطوره فوتبال 
ايران مرحوم پرويز دهداری زدند، بيماری فوتبال ما هويدا شد.
زمانيکه در رضوانشهر در يک مسابقه فوتبال داور را مسئول 
زدند  کتک  چنان  توانست  می  که  هرکس  تماشاگرنماو   ،
در  که  روزگاری  بردند،  آمبولانس  با  را  رنجورش  تن  که 
هنگامی   ، بودند  کرده  خور  چيز  را  ميزبان  “نصف جهان”تيم 
که در يک شهر شمالی تماشاگران مربی صاحب نامی را با 
مشت و لگد زدند، آن زمانيکه لای گزهای اهدايی به داوران 
سکه طلا به صورت رشوه قرار داده بودند، زمانيکه ترقه های 
تماشاگران اصفهانی سلامت يک سرباز بيگناه را برای هميشه 
به  منجر  ما  فوتبال  در  تبانی  برد، هنگاميکه رسوايی  بين  از 
محروميت برخی از مربيان ، داوران و بازيکنان شد و بالاخره 
زمانيکه سکه در بستنی داوران رايج شده بود بی هويتی فوتبال 

مان آشکار گشت .
اما؛ آنروزی که “آپارات چی” اطراف خيابان سئول در چند قدمی 
فدراسيون فوتبال با صدای بلند به مشتريانش می گفت که 
روز  توپی مشکی در درونش هر  با  فوتبال  تابوت فدراسيون 

تشييع می شود، مرگ فوتبال ما فرا رسيده بود. 
از  عضوی  بقول  ما  فوتبال  فدراسيون  درون  از  که  آنگاه 
فراکسيون ورزش مجلس اطلاعاتی انتقال داده شد تا فوتبال 
ملی ما را تعليق کنند، مرگ فوتبال ما حتمی و قطعی شده بود.

آن زمان که سه نفر ياغی فوتبال ما را با چالش مواجه کرده 
و به روزگار سياه انداخته، مرگ زود هنگام اين ورزش زيبا را 

رقم زده بودند.
که  داد  خبر  استان  از يک  جوانان  و  ورزش  مدير کل  وقتی 
بليط  پنهانی  روزگاری،  استان  آن  فوتبال  هيات  مسئول 
مسابقات را چاپ می کرد و می فروخت و بعدها تعيين کننده 

سرنوشت فوتبال اين ديار ما شد، مرگ فوتبال علنی شد.
افراد  زمانی که  از  کرده،  آشفته  هم  را  ما  ورزش  فوتبال  اين 
ضعيف فدراسيون فوتبال را در دست گرفتند، وزيران ورزش 
هم طبق قانون fifa حق ندارند  در آن دخالت کنند بيشتر 

وقتشان صرف حاشيه های اين ورزش جنجالی شده است.
البته هميشه اينگونه بوده خيلی از تيمسارهای قبل از انقلاب 
وقتی وارد حاشيه های فوتبال شدند ماهيت جنجالی و بی رحمِ 
اين ورزش، »ستاره های«بر رویِ دوش آن ها را يکی پس از 

ديگری به زمين می انداخت و لگدمال می کرد .
 اشتباه محرز و مسلم وزارت ورزش در اين بود که اسير حاشيه 
کشتی،  شدند.  آبی  سرخ  تيم  دو  اين  خصوصا  فوتبال  های 
های  رشته  از  خيلی   ... و  واليبال  بسکتبال،  تکواندو،  کاراته، 
ورزشی، اسير حاشيه های فوتبال شدند. ولی با تمام فشارها 
و کمبود های ناشی از جو فوتبالی، اکنون در کسب سهميه 
را سربلند  ايران  ورزش  بسکتبال  و  واليبال  المپيک خصوصا 
کردند اما فوتبال پرمدعا همچنان پشت درب های المپيک در 

حسرت کسب سهميه  است.
وقتی در درون تاريک خانه فدراسيون فوتبال کميته تخريب 
“وزارت ورزش” در خفا تشکيل می دهند و تهديد به تعليق 
  afc می کنند و جاسوسیِ بيگانگان از طريق خبررسانی به
را  وزير  و  دهند  می  قرار  خود  کارهای  سرلوحه  را    fifa و 
می  ورزش چه  وزارت  می کنند،  متهم  فوتبال  در  دخالت  به 
وزارت  اين  هاشمی  فائزه  چطور  که  تعجبم  ؟در  بکند  تواند 
زمانيکه  است  کرده  فراموش  و  می خواند  ضعيف  را  ورزش 
ايشان “پرنسس” بودند تماشاگران را در استاديوم های تحت 
امر “کلاغ پر” می بردند ولی اين روزها تماشاگران را به چند 

متری اتاق وزير ورزش می آورند و شعار می دهند.
گرچه خانم فائزه هاشمی حق بزرگی بر ورزش بانوان دارند، 
ولی اشتباه او مقايسه وضعيت امروز با ديروز است. شما ديروز 
نتوانستيد يک “زن” فوتباليست را سر و سامان دهيد، امروز 

وضعيت متفاوت است خانم !
در شگفتم که آقای دکتر دادکان می فرمايند وزير فوتبال را 
خراب کرده! آقای دکتر آن زمان که رئيس دستگاه ورزش 
ابلاغ شما را در آسمان لغو کرد تمام شده است اين فوتبال 
مانده با چند جاسوس بی هويت که هيچ وزيری نمی تواند 

در آن دخالت کند.

اينکه  در  حضرتعالی  اشتباه  و  اشکال  دادکان  دکتر  آقای 
است  اين  در  است  کرده  خراب  را  فوتبال  وزير  گوئيد  می 
پاک ترين  از  يکی  که  خودتان  زمان  فوتبال  فدراسيون  که 
فدراسيون های تاريخ ورزش ايران است را با فدراسيون هايی 

مقايسه می کنيد که بی هويت است.
در فدراسيون شما هرگز جاسوسی عليه کشورمان نزد afc و 
fifa نبوده، در فدراسيون شما در جام جهانی 2006 تکليف 
دلارها مشخص بود و معلوم، در فدراسيون شما هرگز بليط 
فروشی داخلی و خارجی پنهانی نبود. بايد بدانيد که دستگاه 
ولی  کند  ورود  فوتبال  فدراسيون  به  نمی تواند  الان  ورزش 
تشکيلات ورزش در زمان شما حتی دامنه دخالتش در فوتبال 
در حدی بود که ابلاغ شما را در هواپيما و در آسمان لغو کرد، 
بيان کنيد،  را  عاقلانه فکر کنيد و معقولانه فرمايشات خود 
سلطانی فر در ماجرای فدراسيون فوتبال چه تقصير و قصوری 
داشته در حالی که fifa به دولت اجازه دخالت نمی دهد و 
اين  البته  کرده اند؟  حذف  فدراسيون  مجمع  از  را  وزير  حتی 
روزها شما انتقادهايی می کنيد که  عوام پسند است. شعارهای 
پوپوليستی همچون رئيس جمهور پيشين بسيار راحت می باشد 

ولی خيلی فرق است بين شعار و عمل.
تا  فدراسيون هرگز  در  نه  و  دانشگاه  در  نه  در هيچ جا  شما 
آخرين ايستگاه قطاری را که بر آن سوار بوديد نرفتيد، يا قهر 
ايستگاه  آخرين  به  رسيدن  از  را  شما  تان  تکروی  يا  کرديد 
می  ورزش”  “وزير  را  شما  داشتم  اختيار  من  اگر  بازداشت. 
گذاشتم تا معلوم شود با اين ليدرهای ياغی، با اين جاسوسان 
فراکسيون  اين  با  بی پول،  باشگاههای  اين  با   ،afc و   fifa

ورزش مجلس و با تيم های سرخ آبی چطور پيش ميرفتيد.
اگر وزير بوديد و ليدرهای باج گير و اجير شده تا چند قدمی 
اطاق کارتان می آمدند فردای آن روز يا قهر می کرديد يا فرار.

همه نگرانی و ناراحتی شما در اين است که در آن مصاحبه 
از رسيدن به “وزارت ورزش” رفوزه شده ايد. آن وزير ورزش 
دانشگاهی که دستور تاج گذاری در فوتبال اين ديار را دادند 

مسئول همه اين مصائب است.

از تـــــــــاج گذاری تا مــــــرگ فوتبال

دکتر علی افتخاری

نمايندگان مردم گيلان در مجلس شورای اسلامی، اين دوره کمی جدی تر به 
مشکلات مردم نگاه کرده و در چندين نوبت با اجماع بهتری نسبت به دوره 
های گذشته در جمع مديران مختلف استان، حاضر شده تا زبان گويای مردم 

در جهت حل معضلات آنها باشند.
به گزارش خط اول ورزشی، در همين راستا مجمع نمايندگان گيلان به رياست 
دوره ای احمد دنيامالی نماينده مردم بندرانزلی، در سال 99، حداقل چندين 

جلسه با مديران اقتصادی، فرهنگی، ورزشی و غيره برگزار کردند.
طبق انچه که در رسانه ها منتشر شد، مجمع نمايندگان گيلان اولين نشست 
خود در سال 99 را سی ام فروردين ماه با دکتر سالاری رييس دانشگاه علوم 
پزشکی گيلان برگزار کردند که در آن جلسه ده نفر از دوازده نماينده فعلی 
اقازاده نماينده  اين نشست، سردار  گيلان حضور داشتند. نمايندگاه حاضر در 
رشت، حسن محمدياری نماينده تالش، رسول فرخی نماينده لاهيجان، خليل 
بهروزی فر نماينده فومن، احمد دنيامالی نماينده انزلی، حجه الاسلام صفری 
محمدنژاد  پرويز  رودبار،  نماينده  چگينی  گودرزوند  مهرداد  رودسر،  نماينده 
نماينده لنگرود و غلامرضا مرحبا نماينده آستارا بودند.پانزدهم تير سال جاری 
احمد  جمله  از  نماينده  هفت  حضور  با  گيلان  استان  نمايندگان  مجمع  هم 
دنيامالی نماينده انزلی و رييس مجمع نمايندگان، سردار اقازاده، جبار کوچکی 
نژاد و محمدرضا احمدی نمايندگان رشت، مهرداد گودرزوند چگينی نماينده 
با  آستارا  نماينده  مرحبا  غلامرضا  و  فومن  نماينده  فر  بهروزی  خليل  رودبار، 

مديران حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات استان نشستی برقرار کردند.
هشتم مهر سال جاری نيز، نشست مجمع نمايندگان گيلان با مديران سازمان 
جنگلها، با حضور هفت نماينده گيلانی شامل احمد دنيامالی نماينده انزلی و 
نمايندگان  احمدی  محمدرضا  و  نژاد  کوچکی  جبار  نمايندگان،  مجمع  رييس 
رشت، حجه الاسلام صفری نماينده رودسر، حسن محمدياری نماينده تالش، 

رسول فرخی نماينده لاهيجان و سيد کاظم دلخوش نماينده صومعه سرا در 
با  نمايندگان  برگزار شد.شانزدهم مهر سال جاری هم نشست مجمع  تهران 
نماينده  دنيامالی  احمد  از جمله  نماينده  نه  با حضور  استان  اقتصادی  مديران 
انزلی و رييس مجمع نمايندگان، سردار آقازاده و محمدرضا احمدی نمايندگان 
نماينده صومعه  دلخوش  تالش، سيد کاظم  نماينده  رشت، حسن محمدياری 
سرا، مهرداد گودرزوند چگينی نماينده رودبار، خليل بهروزی فر نماينده فومن، 

غلامرضا مرحبا نماينده آستارا و پرويز محمدنژاد نماينده لنگرود برگزار شد.
اما اوج بی وفايی نشست های مجمع نمايندگان گيلان، دوم ابان ماه جاری، 
با مديران ورزش استان رقم خورد، جاييکه تنها سه نماينده مردم )آری فقط 
سه نفر( شامل دنيامالی نماينده انزلی، احمدی نماينده رشت و صفری نماينده 
رودسر جهت حل چالش های بيشمار ورزش استان، از معضلات مديريتی و 
فراوان  کاره  نيمه  های  پروژه  تا  گرفته  استان  فوتبال  های  باشگاه  مالکيتی 
از  نمايندگان  استقبال  عدم  اين  رساندند.اگر  بهم  حضور  نشست  در  ورزشی، 
نشست با مديران ورزش گيلان را به مشغله های فراوان آنان ربط دهيم ) بنابر 
آنچه مديرکل ورزش و جوانان گيلان در پايان جلسه به خبرنگار صداوسيما 
گفت( بايد اذعان داشت، نمايندگان بدرستی انسانهای پرمشغله ای هستند اما 
همين نمايندگان پرمشغله چرا از حضور در ساير نشست ها شانه خالی نکرده 
اند اما نوبت به  و تمام تلاش خود را برای حضور در آن جلسات بکار بسته 
رسيد،  که  بدنی  تربيت  هفته  چون  خاصی  مناسبت  در  آنهم  ورزش،  مديران 
نمايندگان مشغله های خود را بر گفتگو با مديران ورزش ترجيح دادند، ايا به 
اظهارات رييس مجمع نمايندگان گيلان که تاکيد کرد » حال ورزش گيلان 
اصل خوب نيست » ارتباط دارد؟هر چه که هست، نگارنده از بيان علت غيبت 
به مخاطبان  را  راستا  اين  در  واکاوی  و  است  اين جلسه عاجز  در  نمايندگان 

واگذار می نمايد.

فقط سه نفر !
مالک باشگاه خيبر خرم آباد، از حضور خيبر در ليگ دسته اول فوتبال باشگاه های 

کشور خبر داد.
 اين تيم که در هفته پايانی فصل 96-9۵ ليگ دسته اول فوتبال ايران، مقابل خونه 
به خونه بابل شکست خورد و به ليگ دو سقوط کرده بود، پس از خريد امتياز تيم 

کارون اروند خرمشهر دوباره در ليگ يک شرکت می کند.
تيم کارون اروند به دليل عدم پرداخت تعهدات باشگاه داماش دوباره امتياز اين تيم را 
به دست گرفته بود و حالا با فروش باشگاه خود به تيم خيبر خرم آباد به طور رسمی 

پرونده تيم داماش را برای توافق دوباره با مالکين باشگاه بست.

 پرونده داماش در لیگ یک به طور کامل بسته شد
خیبر خرم آباد تیم خرمشهری 

را خریداری کرد!



دو هفته نامه اجتماعی . ورزشی

اين روزها کمتر شهرداری را می توان ديد که يک دوره کامل چهار ساله با شورا کار 
کرده باشد، قصد تخريب و تخطئه شوراها را نداريم، اما امروزه بخاطر برخی مسايل، 
انتخاب شهردار به يکی از امور روتين شوراهای اسلامی برخی شهرها، تبديل شده است 
و طی يک دوره چهارساله شايد بيش از انگشتان يکدست مجبور به تعويض شهردار 
شده باشند. اما يکی از شهرهای که شورای آن از ابتدای کارش تاکنون با يک شهردار 
کنار آمده و کار کرده است، شهر چاف و چمخاله در لنگرود بوده است. تعامل مناسب 
کميل لاهوتی شهردار جوان اين شهر با شورا، يکی از مهمترين دلايل اين همکاری 
تقريبا طولانی مدت بوده است. البته اگر نگاهی به عملکرد شهرداری چاف و چمخاله در 
دوره پنجم شورای شهر بياندازيد، يقينا شما هم از دست زدن به ترکيب فعلی شهرداری 

پرهيز می کرديد.
به گزارش خط اول، وقتی مهر 1396، کميل لاهوتی با رای کامل شورای شهر چاف و 
چمخاله، بر صندلی رياست شهرداری اين شهر جلوس کرد، تنها جايی که نمی توانستی 
او را ملاقات کنی پشت همان ميز و صندلی رياست شهرداری بود، صاحب اين مدعا هم 

پروژه های بزرگ و حياتی است که برای اين شهر تعريف کرده است.
شهرداری چاف و چمخاله هم، بسان شهردارش بسيار جوان است و به زحمت عمر آن 
از يک دهه تجاوز می کند و دو شهردار قبلی آن از سال 88 تا 96 بيشتر تلاششان بر 
سر استقرار و تثبيت خود شهرداری و ساختمان و نيروهای انسانی اش گذشت و عملا 
وظيفه ذاتی يک شهرداری که اجرای پروژه های زيربنايی عمرانی است را می توان در 

زمان لاهوتی مشاهده کرد.
وقتی سازمان شهرداری ها و دهياری های وزارت کشور، طرح جامع گردشگری چاف 
نقليه سبک و سنگين  افزايش وسايل  افزايش لجستيک و  و چمخاله را ديد، وقتی 
شهرداری چاف و چمخاله در همين دو سه سال حضور لاهوتی را ديد،  وقتی به اين 
نتيجه رسيد که فعل خواستن در شهرداری چاف و چمخاله در حال صرف شدن است؛ 
برابر پيگيرهای شهرداری و مصوب نمودن آن در وزارت کشور و با رويت پتانسيل و 
تحرک و پويايی شهردار و شهرداری تازه تاسيس چاف و چمخاله، درجه آن را در کمتر 
از سه سال از يک به پنج ارتقا داد و حتی امروز لاهوتی خبر از درخواست برای گريد 
شش را هم اعلام کرد و تاکيد داشت: ما هم اکنون شرايط قانونی دريافت درجه شش 

را هم داريم.
اما برای اينکه دريابيم شهرداری چاف و چمخاله چگونه ظرف سه سال اينگونه رشد 

کرده است، پای صحبت شهردار جوانش می نشينيم؛
کميل لاهوتی در گفتگو با خبرنگار خط اول از اظهار فضل مرسوم پرهيز کرد و گفت: 
چاف و چمخاله از معدود شهرهايی است که صد درصد نوار 17 کيلومتری ساحلی ان به 
عرض 200 تا 300 متر آزاد و خالی از تصرف است و زمينه بسيار مناسبی برای توسعه 
دارد و هر مديری را مشتاق به کار کردن می نمايد، از همين رو تنها با برشمردن چند 
نمونه از پروژه های عمرانی اين شهر، هر شهروندی می تواند به ميزان کاری که در 

اين سه سال برای شهر انجام شده است، پی ببرد.
وی از کمربند گردشگری شهر که شايد به نوعی طرح جامع گردشگری شهر چاف و 
چمخاله هم باشد، به عنوان يکی از بزرگترين و مهمترين پروژه های اين شهر ياد کرد 
و گفت: در اينجا خيابانی به نام توسکا داريم که حکايت از وجود درختان فراوان توسکا 
در گذشته دارد، اما اين نوستالژی کم کم در حال از بين رفتن بود و اين روزها کمتر 
نشانی از درختان سر به فلک کشيده توسکا در چاف و چمخاله می بينيم، از همين 
رو تصميم گرفتيم به تنها نقطه ای از شهر که بازمانده درختان توسکا بود، توجه ويژه 
داشته باشيم. در همين راستا توانستيم برای منطقه ای به وسعت 13 هکتار در حاشيه 
رودخانه چمخاله که بخشی از آن پوشيده از درختان توسکا بود، مجوز احداث پارک 
جنگلی بگيريم و برای اينکه با ورود سنگ و بلوک و سيمان آسيبی به پوشش گياهی 
منطقه نزنيم، اقدام به ايجاد پارک جنگلی با سازه های چوبی کرده ايم که هم نمای 
بسيار زيبايی به پارک داده است و هم در احيا و نگهداری از معدود درختان توسکای 

باقيمانده در منطقه مبادرت ورزيده ايم.
وی افزود: قسمت اعظم اين پارک، که به نام ” پارک جنگلی توسکا ” نام گذاری 
شده است، با 1700 متر پل چوبی به شکل مارپيچی احاطه شده است تا بتوان بدون 
آسيب زدن به محيط طبيعی پارک در آن قدم زد و لذت برد، حتی الاچيق هايی نيز در 
مسيرهای مختلف پل چوبی تعبيه شده تا گردشگر بتواند استراحت و اطراق نمايد، اين 
پارک در واقع يک حوزچه ابگير نيز هست، از همين رو استخرهای ماهی سردابی و 

گرمابی نيز در آن ديده شده است که زيبايی بصری را دو چندان کرده است.
وی ادامه داد : يک کار زيبای ديگر ايجاد ” بامبو پارک ” در کنار پارک جنگلی توسکا 
هست، در اين پارک مسيرهايی را در نظر گرفتيم که دو طرف آن پوشيده از بامبو 
هست، از بالا نيز شاخ و برگ های بامبو به هم بافته شده اند تا تونل زيبايی از بامبو 
سرتا سر مسير را پوشانده باشد و گردشگر از قدم زدن در اين تونل های پازل مانند 
لذت ببرد. در حال حاضر اين پارک هشتاد درصد پيشرفت فيزيکی داشته و لازم آست 
يادآوری کنم در شهرداری چاف و چمخاله هيچ پروژه ای بخاطر کمبود منابع مالی 

متوقف نيست.
شهردار چاف و چمخاله با اشاره به کمربند گردشگری اين شهر، گفت: در انتهای پارک 
جنگلی توسکا و البته بامبو پارک، رودخانه چمخاله قرار دارد، ما حد فاصل پارک تا 
رودخانه را نيز سنگفرش کرديم و بناست به طول يک و نيم کيلومتر اين سنگفرش را 
به نام ” پياده راه سلامت ” تا خود دريا ادامه يابد و به موج شکن و مارينا برسد. در حال 
حاضر بيش از نود درصد حرايم رودخانه نيز تملک شده است تا مشکلی برای ادامه کار 

به زیبایی چاف و چمخاله ...
نداشته باشيم، اگرچه در بسياری از مناطق بخاطر عدم وجود سند مالکيت به مشکلاتی 
در راستای تملک زمينها برخورد کرديم ولی اميدواريم سازمان ثبت اسناد و املاک هر 

چه سريعتر به اين مشکل بزرگ چاف و چمخاله رسيدگی نمايد.
وی ادامه داد: ما در ادامه احداث پياده راه سلامت، قسمتی از زير پل فلزی رودخانه 
چمخاله را نيز سنگفرش کرده ايم و بناست به صورت لکه ای چند قسمت ديگر از 
حاشيه رودخانه نيز به زودی سنگفرش شود تا اين پياده راه هر چه سريعتر آماده گردد، 
ممکن است عمر مديريتی من به افتتاح پياده راه سلامت قد ندهد، اما با برنامه ريزی 
جامع و مدونی که انجام شد، يقين دارم هر شهرداری بعد از من بر سر کار بيايد اين 
پروژه حياتی و مفيد را برای توسعه شهر ادامه خواهد داد. چراکه در قسمت انتهايی اين 
پياده راه که رودخانه چمخاله با شلمانرود ادغام می شود، اسکله زيبايی واقع شده است 

که پتانسيل ايجاد يک مرکز بزرگ تفريحی دريايی را نيز دارد. 
وی افزود: تاکنون برای اين پروژه بزرگ بيش از پنج ميليارد تومان هزينه شده است و 
شايد همين مقدار هم برای تکميل پروژه نياز باشد. ناگفته نماند در پارک جنگلی توسکا 
و سنگفرش حاشيه رودخانه علاوه بر نمازخانه و سرويس بهداشتی، يک آمفی تئاتر روباز 
هفتصد نفره نيز در حال ساخت می باشيم که محل برگزاری جشنواره ها و مراسمات 

مختلفی می تواند باشد.
کميل لاهوتی به ايجاد يک شناگاه مدرن برای بانوان نيز اشاره کرد و گفت: اين شناگاه 
مثل يک استخر مدرن است، در ابتدای ورود به مراجعه کنندگان دمپايی و دستنبد داده 
می شود و آنها را صاحب کمد می کند، در طرح هم می توانند از امکاناتی نظير حمام 
افتاب، کافی شاپ، خدمات ماساژ و سرويس بهداشتی و دوش بهره مند شوند. حدود 
400 کمد برای اين شناگاه درنظر گرفته شده که شايد ظرفيت بی نظيری برای يک 
شناگاه باشد، منهای سيستم صوتی و پارکينگ اختصاصی، شايد برای خانواده ها جالب 

باشد که بشنوند استفاده از اين شناگاه رايگان است.
وی اتصال بلوار چاف به لنگرود به طول سه کيلومتر را يکی از آرزوهای بزرگ مردم 
اين شهر دانست و گفت: ما به اين آرزو جامع عمل پوشانديم و بعد از 12 سال اقدام 
به زيرسازی و جدول گذاری و آسفالت و فضای سبز اين محدوده کرده ايم و ميدان 
زيبای در حال احداث  تپه نيز در اين مسير قرار دارد که به زودی مورد بهره برداری 
قرار می گيرد. ناگفته نماند حجم اسفالتی که در اين دو سه سال در اين شهر انجام شده 
شايد به حدود 1۵0 هزار متر هم برسد که بدرستی می توان از آن به عنوان نهضت 

اسفالت ياد کرد.
وی به طرح سالمسازی چاف نيز اشاره کرد و گفت: اگر امروز سری به اين طرح زيبای 
برنامه  آن  برای  خانواده  با  روزه  استراحت يک  برای يک  بدون شک  بزنيد،  ساحلی 
ريزی خواهيد کرد؛ الاچيق های سنگی بسيار شکيل، درختان پالم منحصربه فرد که با 
کمترين قيمت خريداری شده اند و ما را بر آن داشت تا با خريد 60 هزار اصله درخت 
ديگر و کاشت آن در ساحل، با ادغام دريا و جنگل يکی از زيباترين و منحصربفردترين 

طرح های ساحلی کشور را در چاف و چمخاله رقم بزنيم.
البته چاف و چمخاله هم عاری از مشکلات نيست، لاهوتی يکی از مهمترين مشکلات 
را وجود نداشتن سند مالکيتی برای زمين های منطقه عنوان کرد و گفت: نداشتن سند 
باعث شده امکان سرمايه گذاری مخصوصا در حوزه گردشگری سخت و دشوار گردد، 
چراکه دستگاه های مختلف دولتی ادعای مالکيت ان را دارند. البته اين مشکل امروز 
ما نيست و بيش از يک دهه است که انواع جلسات برگزار شده و انواع صورتجلسات 
صادر شده که اميدواريم با پيگيری های صورت گرفته مشکل مردم منطقه حل گردد.

وی ماشين آلات شهرداری پيش از حضور خود را تنها دو خاور و يک ماشين آتشنشانی و 
يک دستگاه فوتون زباله گرد اعلام کرد و گفت: واقعا شهرداری در اين زمينه در مضيقه 

خدا  لطف  به  اما  بود 
پاف  شهرداری  امروز 
و چمخاله دارای يک 
کاميون،  دستگاه 
يک دستگاه گريدر، 
دستگاه  يک 
ماشين  يک  لودر، 
ديگر،  آتشنشانی 
نيسان  وانت  دو 
و يک وانت مزدا، 
بزرگ  تريلی  يک 
دو  و  پاش،  اب 
برليانس  سواری 
ويتارا  گرند  و 
دست  که  است 
در  را  شهرداری 
بحران ها به خوبی 

گرفته است.
شايد آنچه که از نظر 

گذشت را در کمتر از سه 
دقيقه خوانديد و گذشتيد ولی 

يقين بدانيد شهردار جوان اين شهر و تيم اجرايی اش بيش از سه سال زحمت شبانه 
روزی کشيدند تا شهر ساحلی چاف و چمخاله به شهر زيبا و نمونه گردشگری چاف و 
چمخاله تبديل گردد، عنوانی که نه از سوی نگارنده بلکه از سوی مردم به اين شهر 

داده شده است.
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